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že dolgo časa nas ni nihče tako razvese
li! kot Tončka škafar s svojim nastopom 
na 4. mladinskem svetovnem prvenstvu v ke
gljanju, ki je bilo pretekli teden v Ce-
i ju. Na njem je osvojila kar dve medalji, 
zlata in srebrno, in tako postala tudi 
najboljia tekmovalka prvenstva. 
Prvi uspeh je p r i * e 1 po nastopu dvojic, v 
kakaterem sta Tončka Škafar in Olivera B u-
sija podrli 916 kegljev (od tega škafarje« 
va 447) ter tako za 2? kegljev izboljšali 
svetovni rekord. Ta rezultat je seveda za
dostoval za prvo mesto in zlato kolajno. 
Da prvi dosežek m bil naključje, je poka
zal tudi nastop v tekmovanju posameznikov. 
Tončka škafar je v njem podrla odličnih 
452 kegljev . če k tema dvema Številoma 
prištejemo i e njenih 428 kegljev iz ekip
nega dela tekmovanja, dodimo seštevek 
1327 podrtih kegljev, to pa je rezultat, 
s katerim je škafarjeva druga najboljia 
tekmovalka prvenstva takoj za romunsko 
tekmovalko (1338) in pred Oliverc Busijo 
(1320) . 
Tončka škafar, od lanskega leta članica 
SCT Ljubljana, kamor je prestopila zaradi 
Študija, se je s kegljanjem začela ukvar
jati pred sedmimi leti, potem ko je prene
hala aktivno plavati (spomnimo se, da je 
bila večkratna državna rekorderka v pla
vanju 1). Izjemen talent in prav tako izje
mna vztrajnost pri vadbi (Štirikrat teden
sko) sta dala vrhunske rezultate, tako da 
danes sodi med najbolj perspektivne in 
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najbolj kakovostne kegijavke v Jugoslavi
ji in Evropi. Že pet let je članica jugo
slovanske mladinske in članske reprezen-

Ha prejšnjem svetovnem prvenstvu 
v ZRN je Tončka škafar v ekipi 

mesto, imela naj-
" bila četrta in 

t ance 
leta 
SFRJ, 
leta 1987 v ZRN je 

ki je zasedi a 5. b>-HJ, ki je zasedla o. mesto, imeia naj
boljši dosežek, v parih je bila četrta in 
posamično deseta. Primerjava z najnovej
šimi rezultati nam najbolje ponazori njen 
napredek v zadnjih tiven letih. 
Uspeh Tončke škafar je ve rta pravkar kon
ča ne a prvenstvu je dosežek, do kakr inega 
se doslej ni povzpel ie noben kriki špor
tnik. Hen1fo, da ji ob tet lahko v iaenu 
bralcev m vseh nai ih občanov 1 zrečeao 
iskrene čestitke ter te 1 j o, da bi ji 
vztrajnost v prihodnje prinesla potrditev 
r e a a 1 z;eaneoa rezultata . 
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RAZPIS ZA PODELITEV PRIZNANJ 
- BRONASTIH ZNAKOV OF 

SLOVENSKEGA NARODA 
ZA LETO 1989 

KK SZDL Krško podeljuje na podlagi pravil 
v skladu z ustreznim pravilnikom 

PRIZNANJA OFSLOVENSKEGA NARODA 
- BRONASTI ZNAK OF 

Priznanja so namenjena posameznikom in organizacijam za 
njihovo delo in prispevke k doseikom trajnejšega pomena za 
krajevno skupnost na področjih: 
- razvoja samoupravne socialistične druibe; 
- uresničevanja ustavno opredeljenih družbenoekonomskih in 

političnih odnosov na posameznih področjih družbenega živ
ljenja in dela ter v družbi nasploh, posebno pa razvijanja 
delegatskega sistema in uveljavljanja samoupravne organizi
ranosti združenega dela; 

- krepitve SZDL kot fronte vseh delovnih ljudi in občanov ter 
njihovih organiziranih socialističnih sil; 

- neposrednega uveljavljanja delovnih ljudi in občanov kot su
bjektov odločanja na vseh področjih in v vseh okoljih. 
Predloge lahko oblikujejo posamezni organi krajevne orga

nizacije SZDL, organizacije združenega dela in druge delovne 
ter samoupravne skupnosti, vodstva DPO, družbenih organi
zacij in društev v KS, vaški in mestnorajonski odbori ter obča
ni. 

Krajevna organizacija SZDL bo podelila največ 5priznanj 
posameznikom in največ tri priznanja organizacijam. 

Pisne predloge z utemeljitvami dostavite krajevni konferen
ci SZDL do 31. maja 19S9 na naslov: Krajevna skupnost 
Krško, CKŽ 32. 

Kolesarstvo 
- rekreativno 
in tekmovalno 

V počastitev dneva mladosti je Kolesarsko 
društvo "Videm" v nedeljo, 21. maja, izvedlo 
4. kolesarski maraton Matije Gubca. Progo, 
dolgo 65 km, ki je vodila iz Krškega preko 
Brestanice, Senovega, Koprivnice, Podsrede, 
Trebč, Bistrice, Bizeljskega, Župelevca, Do
brave, Globokega in Artič nazaj v Krško, so 
prevozili 103 kolesarji rekreativci. Prišli so iz 
številnih slovenskih krajev - Velenja, Celja, 
Šentjurja, Žalca, Trebnjega, Hrastnika, 
Trbovelj, Kamnika, Zreč, Ljubljane, Kranja, 
Šmarjeških in Dolenjskih Toplic in drugih, pa 
iz Zagreba, Zaprešiča in Savskega Marofa. 
Vsem, ki so prispeli na cilj v štirih urah, je 
organizator podelil medalje. Pokale so preje
li: Bezuh Josip (1928) iz Zaprešiča kot najsta
rejši udeleženec, Golauh Darja (1979) iz 

Kamnika kot najstarejša udeleženka in re
kreativna ekipa KD "Videm" kot najštevil
čnejša ekipa. 

Po izjavah sodelujočih je bila to lepa in za
nimiva tekma, morda malce težka zaradi 

dveh večjih vzponov, vendar zgledno organi
zirana. Organizatorji sami pa so izrekli pri
znanje za vzorno opravljeno delo pripadni
kom PM Krško, ki so na vsej progi skrbeli za 
varnost udeležencev tega prijateljskega sreča
nja kolesarjev rekreativcev. 

Istega dne kot maraton v Krškem je bila v 
Kobaridu cestna dirka za nagrado TIK. Med 
preko 50 udeleženci je na 46 km dolgi progi 
član KD "Videm" Dejan Jordan med mlajši
mi mladinci osvojil 3. mesto, med prvo dese
terico pa se je uvrstil tudi Matej Košir. 

Eden boljših starejših pionirjev je zadnje 
čase Dremelj; sredi maja je v svoji kategoriji 
zmagal na Talisovem kriteriju v Mariboru. 

Na koncu še beseda o Igorju Kranjcu, ki je 
to sezono član novomeške Krke. Ta nekdanji 
krški tekmovalec, ki se ga spominjamo po šte
vilnih državnih naslovih iz nastopov v katego
riji mlajših mladincev, je na mednarodni dirki 
v Nemčiji (udeležili so se je med drugimi tudi 
tekmovalci iz ZDA in Francije) osvojih 2. me
sto in tako dosegel mednarodno potrditev tu
di v kategoriji starejših mladincev. 
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Komu zvoni 
Evropa '92!? 

Sredi maja (9. in 10.) je bil v Krškem zelo 
kakovosten seminar, namenjen seznanjanju 
vseh tistih, ki bi morali organizirati naše go
spodarstvo tako, da bo jutri pričelo prinašati 
dobiček, z začetnimi koraki tega organizira
nja. Le malo jih je bilo, ki so iz Posavja (od 
90 povabljenih) prišli poslušat predavanja 
prof. dr. Iva Baniča (Inštitut za ekonomska 

raziskovanja Ljubljana) in Marka Verbiča 
(Center za mednarodno sodelovanje in razvoj 
Ljubljana). Oba predavatelja sta zastavila 
svoji temi tako, da se je poslušalec lahko se
znanil s tistimi konkretnimi stvarmi, ki jih bo 
moral obvladati in opraviti, če bo hotel preiti 
od besed k dejanjem in svoje podjetje postopo
ma vključiti v tako in toliko proklamirano 
Evropo '92. To so znanja, ki se jim preprosto 
ne bo dalo izogniti: načini vključevanja v 
Evropske proizvodne tokove, poti dostopa do 
znanja in baz podatkov pri nas in v tujini. 

poenotenje, prilagajanje standardov Evropski 
skupnosti, moinih načinih sodelovanja z 
Evropskim svetom (EFTA)... Zata znanja so 
udeleženci enakega seminarja v Radencih 
(pred kratkim) plačali krepko kotizacijo in 
bili nekaj dni odsotni iz podjetij. Zato se zdi 
nam, ki se nas drži znamenje neodgovorne po
rabe, ki je ne moremo upravičiti s še tako pri
zadevnostjo in uspehom pri delu, tako skrom
no zanimanje kaj nerazumljivo. Želimo si pač 
močno in uspešno združeno delo, ki bo sebi 
in nam lahko zagotovilo dostojno življenje. 

Od leve: Branka Kastelic, MŠS PŠ CK ZKS, Cvetka Selšek, Ivan Petrišič, Brane Musar.. 

Moški pevski zbor 
SŠKD "Simon Jenko" 
in "Miško Kranjec": 

Pet let uspešnega 
druženja! 

"Mineva že peto leto, odkar se je v Nuer-
nbergu zaslišala lepa domača pesem majhne 
skupine slovenskih fantov," je zapisal svoje 
spomine predsednik Slovenskega športnega 
in kulturnega društva "Simon Jenko" Nuer-
nberg, Vinko Steiner. "Kot odmev z gora je 
tudi pri Slovencih v Erlangnu zazvenela pe
sem in samo zato, ker glasba človeka oblikuje 
in plemeniti, razvija ljubezen do vsega lepe
ga, so se fantje združili z namenom, da skupaj 
gojijo slovensko narodno, borbeno in umetno 
pesem pod vodstvom marljivega mentorja 
Alojza Tementa. Pod njegovim vodsvom je 
združeni moški pevski zbor slovenskih dru
štev "Simon Jenko" iz Nuernberga in "Miško 
Kranjec" iz Erlangna doživel tako velik us
peh , da nam je postala pesem del naše splošne 
kulturne zavesti in dragoceno izročilo iz pre
teklosti, na katero smo Slovenci, živeči v 
Nemčiji, lahko ponosni..." 

"Iz preprostega vaškega petja je skušal to
variš Jošt vpeljati troglasno prepevanje. Tako 
je na prvi prireditvi slovenskega društva v Er
langnu iz grl osmih korajžnih fantov zazvene-

MOŠKI PIOVWK3 
, ZBOR 

ftotaun 
ZA 5-LLTM JUBILEJ 

ZBORA 

1'evovi'dja 
Moj? IVmettt 

la domača pesem. Navdušenje, veselje in po
nos v naših srcih so želeli še večjo udeležbo 
pri petju. Pod geslom 'V slogi je moč' smo se 
odločili za združeni moški pevski zbor sloven
skih društev 'Miško Kranjec' in 'Simon Jen
ko', ki slavi letos peti jubilej in je edini zbor 
na Bavarskem. Lepo slovensko pesem, naš 
ponos in zaklad, smo odnesli v tuji svet, kjer 
ga negujemo in predstavljamo drugim naro
dom in narodnostim," je med drugim zapisal 
tudi Peter Zoreč, predsednik SŠKD "Miško 
Kranjec" iz Erlangna. 

Petje v zboru prinaša njegovim članom 
vrsto problemov, saj bi potrebovali več stro
kovne pomoči, vaje jim obremenjuje delovni 
čas, imajo jih izmenično v Erlangnu in v 
Nuernbergu in v program so uvrstili pesmi 
vseh narodov in narodnosti. Preteklih pet let 
so nastopali na lastnih prireditvah, pogosto 
so sodelovali na tradicionalnih srečanjih ob 
dnevu mladosti in se odzivali na številna po
vabila drugih jugoslovanskih društev ali se 
udeleževali mednarodnih koncertov v mestih, 
kjer člani živijo. Po besedah pevovodje Aloj
za Tementa so bili še zlasti veseli vabil iz do
movine, ki so jim vlivala nov pogum in po
glabljala veselje do petja, njihova največja že
lja pa je še vedno sodelovanje na regionalnih 
revijah pevskih zborov obeh njihovih pokro
viteljev - občin Krško in Gornja Radgona. Ti 
sta pomagali, da je združeni pevski zbor ob 
jubileju lahko izdal spominsko brošuro. V 
njej je zapisano tudi voščilo predsednika O K 
S Z D L Krško, Branka Pirca: "V naše pesmi 
je zlitih toliko lepih, iskrenih in bogatih misli, 
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da je vsaka beseda, ki jo namenimo njej in 
vam. ki skrbite, da te pesmi živijo naprej, 
preveč revna, preveč nerodna. Pa vendar: is
krena hvala za vse vaše uspehe, ki jih mi ču
timo tudi kot svoje, in iskrena želja, da bi jih 
bilo še veliko. Naj pesem vašega združenega 
pevskega zbora bogati slehernega, ki ji bo pri
sluhnil, in naj bogati tudi vas, da bodo skrbi 
in tegobe, ki vam jih prinaša življenje, manj
še, in da bodo radosti večje; da tisti, ki ste že 
davno odšli od doma, ne boste pozabili nanj, 
in da bodo tisti, ki so se rodili že na tujem, 
začutili, da nekje je domovina. Domovina je 
res ena sama. a tudi pesmi, ki jih prepevate, 
so delček te domovine. Zato naj naše jubilej
ne čestitke strnem v eno samo dobro željo, v 
željo, da bi se še naprej družili in uspešno 
nastopali ter tudi na ta način krepili narodno 
zavest." 

Petnajst let MePZ "Viktor Parma 66 

Tik pred prvomajskimi prazniki je imel Mešani pevski zbor "Viktor Parma" slavnostni koncert, s katerim je proslavil petnajstletnico svojega 
delovanja. Na njem je predsednik ZKO Krško Franc Černelič (na sliki) podelil bronaste, srebrne in zlate Gallusove značke ZKO Slovenije 
tistim pevcem, ki v pevskih zborih in glasbenih skupinah sodelujejo že 5. 15 oziroma 25 let. Med slednjimi so iz krškega zbora Angelca 
Sotošek. Milica Strojanšek. Anica Zupančič. Marjan Uršič in Franc Sušteršič. Pevski zbor "Viktor Parma" pa je podelil posebno Parmovo 
bronaste, srebrne in zlate plakete svojim članom za 5-, 10-in 15-letno zvestobo prav temu zboru. Zlate Parmove plakete so tako prejeli 
naslednji člani, ki delujejo v zboru že od njegove ustanovitve: Vida Jalovec, Nena Jagrič, Angelca Sotošek, Bronica Rožič, Zora Pevec, 
Bojana Majccnič. Milica Strojanšek. Gizela Jagrič. Sonja Avsenak. Marjan Vodeb, Ivan Vegelj, Marjan Uršič, Tone Kerin in Vinko Tičar. 
(Foto: Črt Čargo) 
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NAŠ G LAS 
SKUPNE DELEGATSKE INFORMACIJE 

Sklic sej zborov 
SO Krško 
Seje zbora krajevnih skupnosti, zbora združenega dela in družbenopolitične
ga zbora bodo v torek, 30. maja 1989 ob 15. uri. 

Delegati bodo obravnavali: 
- zapisnik prejšnjega zasedanjalZZD, ZKS, DPZ (Marca v občinski skupšči

ni) 
str. 5-6 

- osnutek amandmajev k Ustavi SR SlovenijelZZD,ZKS,DPZ (Gradivo v 
poročevalcu skupščin SRS in SFRJ št. 10) 

- poročilo o izvajanju vzgojno-izobraževalnih programov v občini Krško 
/ZZD,ZKS,DPZ (Pregled vzgojno- izobraževalne dejavnosti) 
str. 7 

- poročilo o delu Medobčinskega inšpektorata občin Brežice, Krško in Sev
nica v letu 1988 /ZZD,ZKS,DPZ (Delo Medobčinskega inšpektorata v 
preteklem letu) 
str. 7 

- poročilo o varnostnih razmerah in delu Postaje milice Krško na območju 
občine Krško v letu 1988IZZD, ZKS, DPZ ( Varnostne razmere so še vedno 
najslabše v prometu) 
str. 23 

- poročilo občinskega sodnika za prekrške o delu v letu 1988 I 
ZZD,ZKS,DPZ (Lani je bilo največ prekrškov v prometu) 
str. 11, 13, 16 

- predloge za podelitev priznanj občine Krško IZZD,ZKS,DPZ 
str. 12 

- predlog odloka o združevanju sredstev solidarnosti v stanovanjskem gospo
darstvu IZZD,ZKS, DPZ (Združevanje sredstev solidarnosti v stanovanj
skem gospodarstvu) 
str. 23 

- predlog odloka o zaključnem računu proračuna občine Krško za leto 1988 
IZZD,ZKS (Lanskoletna proračunska poraba je bila v mejah dovoljene) 
str. 18 

- predlog odloka o potrditvi zaključnega računa davkov in prispevkov obča
nov občine Krško za teto 1988 IZZD,ZKS (Potrditev zaključnega računa 
davkov in prispevkov) 
str. 24 

- predlog sklepa o razdelitvi sredstev proračuna občine Krško za financiranje 
delegatskega in družbenopolitičnega sistema v krajevnih skupnostih v letu 
1989 /ZKS (Razdelitev sredstev občinskega proračuna za KS) 
str. 8 

- predloge in vprašanja delegacij IZZD,ZKS, DPZ 

Marca v občinski 
skupščini 

Iz razprave 
Od prejšnjega zasedanja zborov občinske 

skupščine sta minila že skoraj dva meseca, 
zato o dogajanju na njem samo na kratko. 

Po zapisnikih sodeč so delegati več ali 
manj brez razprave sprejeli naslednje doku
mente: 

- zapisnik predhodnega zasedanja; 
- poročilo o delu Družbenega pravobranil

ca samoupravljanja občin Brežice, Krško in 
Sevnica; 

- poročilo o delu Sodišča združenega dela 
Brežice; 

- poročilo Uprave za družbene prihodke 
Krško; 

- odlok o proračunu občine Krško za leto 
1989; 

- odlok o turistični taksi za leto 1990; 
- sklepe o izvolitvi in imenovanjih Borisa 

Kodriča z Otočca in Mirka Rateja iz Sevnice 
za sodnika Temeljnega sodišča v Novem 
mestu ter Franca Jankoviča iz Sp. Libne za 
predsednika Sodišča združenega dela Bre
žice. 

Zelo obširna pa je bila razprava o dveh 
točkah dnevnega reda: o izhodiščih občin
ske razvojne politike v tem letu ter o poročilih 
in programih Sklada stavbnih zemljišč obči
ne Krško (gl. Naš glas 4,1989). Zlasti veliko 
besed je bil deležen tako imenovani posebni 
del programa Sklada stavbnih zemljišč, saj 
je denarja, namenjenega za njegovo izpolni
tev, za vse vanj uvrščene investicije premalo. 
Da bi zapolnili primanjkljaj, bi morali dodatno 
obremeniti gospodarstvo, s čimer pa se ve
čina delegatov iz gospodarstva ni mogla kar 
tako strinjati. Kljub temu so udeleženci mar-
čevskega zasedanja sprejeli oziroma potrdili 
vse predlagane dokumente iz omenjenih 
dveh točk, vključno s posebnim delom pro
grama Sklada stavbnih zemljišč. 

Delegatska 
vprašanja in zahteve 

Delegacija krajevne skupnosti Kostanjevi
ca je posredovala svojo zahtevo, da naj se 
zdravstveni dom v Krškem gradi po fazah, 
finančna sredstva pa naj se pridobivajo še iz 
drugih virov, in ne samo iz sklada stavbnih 
zemljišč. Delegacija opozarja, da so ta sred
stva namenjena za potrebe vseh krajevnih 
skupnosti v občini, vključno s KS Kostanjevi
ca, natančneje za njen turistični razvoj. Za 
znesek 2.000.000 din, v programu predviden 
za urbanistično dokumentacijo, pa ni poja
snjeno, za katere določene namene so pred
videna ta sredstva. 

Sledilo je vprašanje o počitniških hišicah 
na Polomu na Gorjancih, posebno pa o las
tništvu objektov, ki že stojijo. 
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Ista delegacija je opozorila še na to, da 
izvajanje ureditvenega načrta kostanjeviške-
ga otoka zamuja, zato staro mestno jedro 
propada pred očmi krajanov ali pa posame
zniki svoje objekte urejajo nenačrtno in stihij
sko, o čemer je svoje pripombe že izrekel 
Ljubljanski regionalni zavod za varstvo na
ravne in kulturne dediščine. 

Zadnje iz vrste opozoril delegacije KS Ko
stanjevica je bilo namenjeno načrtu industrij
ske in obrtne cone v tem kraju. Zavzeli so se 
za to, da se načrt uredi v čim krajšem času, 
saj se, kot pravijo, pri njih obrtniki zelo zani
majo za gradnjo delavnic. 

Delegati so dobili zagotovilo, da bo odgo
vore na omenjena vprašanja in zahteve dobi
la krajevna skupnost Kostanjevica. 

Informacija o zaključkih 
predsedstva OK SZDL 
po javni razpravi 
o ekološki ogroženosti 
v občini Krško 

Delegati zbora združenega dela so bili se
znanjeni z naslednjimi zaključki, ki jih je spre
jelo predsedstvo OK SZDL po končani javni 
razpravi o ekološki ogroženosti v naši občini: 

Predsedstvo OK SZDL Krško je 28. marca 

letos obravnavalo poročilo o poteku javne 
razprave o ogroženosti okolja v občini Krško 
in sklenilo, da je treba delegate vseh zborov 
SO Krško seznaniti z naslednjimi zaključki: 

1. Javna razprava je bila na podlagi skup
ščinskih usmeritev opravljena v vseh v pro
gramu razprave predvidenih krajevnih skup
nostih, zaključna stališča pa naj bi bila spre
jeta na seji OK SZDL do 15. aprila. 

2. Obravnavano poročilo o ogroženosti 
okolja v občini Krško naj bi delegati skupšči
ne obravnavali maja ali junija letos, pred tem 
pa bi ga moral predlagatelj, t.j. izvršni svet 
SO, dopolniti tako, da bi: 

a) v poglavju "Ukrepi..." določil nosilce ali 
izvajalce ukrepov ter roke za izvedbo oziro
ma roke za preverjanje izvajanja tistih ukre
pov, ki so dolgoročnejšega značaja; ustrezni 
komite pri IS SO pa naj bi imenoval človeka, 
ki bi bil profesionalni "skrbnik" izvajanja za
stavljenih ukrepov; 

b) poglavje "Informiranje o ogroženosti 
okolja" dopolnil z opredelitvijo kontinuirane
ga obveščanja občanov preko ustaljenega 
sistema obveščanja (Naš glas, Dolenjski list, 
Delo, RTV) in posebej opredelil sistem ob
veščanja občanov o potencialni ogroženosti 
zaradi klora. 

3. Celotno poročilo pa bi moralo biti do
polnjeno s spiskom zahtev iz javne razprave, 
ki pa terjajo dodatna raziskovanja, analize in 
poročila določenih institucij ter onesnaževal
cev samih. Na ta seznam so uvrščeni: 

a) celotno toplotno onesnaževanje po
vršinskih vodotokov; 

b) presoja vplivov toplotnega onesnaževa
nja vodotokov na povečano število "megle
nih dni"; 

c) ogroženost gozdov; 
č) ukrepi za sanacijo peskokopov kremen

čevega peska, gramoza in kamnolomov ter 
območja Rudnika Senovo; 

d) pridobitev podatkov o vodnem prispev
ku in vračanju teh sredstev samo za potrebe 
izboljšanja kakovosti vode; 

e) ocena ogroženosti pred radioaktivnim 
sevanjem iz NE: 
- v prvi polovici življenjske dobe 
- v drugi polovici življenjske dobe 
- po prenehanju obratovanja 
- v primeru hujše nezgode 
- v primeru havarije 

f) ocena vpliva zapraševanja iz asfaltne ba
ze na kakovost in količino kmetijskih pridel
kov; 

g) vpliv kurjenja poliesterskih smol na one
snaževanje zraka; 

h) vpliv gnojevke iz farme Pristava na pod
talnico in odprte vodotoke vključno z reko 
Krko in eventualno na termalne vode ter 
opredelitev uporabe gostejšega dela gnojev
ke iz farme; 

i) časovna in finančna opredelitev izvedbe 
raziskav za določitev varstvenih območij 
vodnih virov; 

j) priprava odloka o zavarovanju gozdnih 
površin okoli območij, ki se uporabljajo ali so 
predvidena za rekreacijske namene. 

Tako dopolnjeno poročilo naj bi delegati 
ponovno obravnavali na seji občinske skup
ščine najkasneje do konca leta 1989. 

STOP ZA KMEČKE VPREGE - Tik pred elitno konjeniško priredi
tvijo na novem hipodromu v Drnovem so okoliški kmetje izvedeli, da 
s svojimi konji ne bodo smeli nastopati na prireditvi, ker kmečki konji 
niso cepljeni proti kašlju. Tako je v vodo padla še ena obljuba o tem, 
kako bo hipodrom namenjen predvsem okoliškim kmetom, ki naj bi 
konje trenirali prav na tem hipodromu. Tako si bodo gosposke dirkalne 
konje ogledali samo gospodje, kmetje pa bodo zaradi svojih diskrimi-
niranih konj ostali kar doma. (Dolenjski Ust, 18.5.89, Krške norice) 

Krški hipodrom, konjeniška prireditev 14. maja: kasaška dirka za 
kmečke dvovprege na progi,dolgi 1000 metrov. Med sedmimi vpregami 
kmečkih konj se je na prvo mesto uvrstila dvovprega Franca Lajkoviča 
s Črešnjic pri Cerkljah (na sliki), na drugo dvovprega Aniona Milerja 
z Mrtvic, na tretje pa skupna dvovprega Zoriča iz Šutne in Colariča iz 
Slivja. Odredbo o obveznem cepljenju je izdal veterinarski inšpektor 

na podlagi navodila Zavoda za veterinarstvo in obvestilo je bilo pravo
časno objavljeno, tako da so se ga lahko tisti, ki so pripravljeni razu
meti preventivne zdravstvene ukrepe, lahko upoštevali. Ravno tako ni 
res, da bi bil kmečkim konjem dostop na hipodrom prepovedan, saj 
nekateri na stezi redno trenirajo. Vsa ta dejstva in še mnoga druga bi 
dober novinar lahko preveril pri katerem koli izmed funkcionarjev or
ganizatorja prireditve: Konjeniškega kluba Posavje. (Foto: Črt Čargo) 

Krške novice 
Praktične nagrade za zmagovalce kmečke dirke je prispeval M-Agro-
kombinai Krško. Na sliki: njegov direktor, inž. Ivan Kozole, izroča 
nagrado drugouvrščenemu Antonu Milerju. (Foto: Črt Čargo) 
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Pregled vzgojno-
-izobraževalne 
dejavnosti 

Skupne strokovne službe SIS družbenih 
dejavnosti občine Krško so marca letos izde
lale poročilo o izvajanju vzgojno- izobraže
valnih programov v občini. V njem so pred
stavljeni programi predšolskega, osnovno
šolskega in srednješolskega izobraževanja 
ter izobraževanja odraslih, in sicer njihov ob
seg pa kadrovski in prostorski problemi ter 
vprašanja posodabljanja strokovnega dela in 
procesi prenove posameznih členov izobra
ževanja. Obravnava tovrstnega poročila je 
bila načrtovana v programu dela zborov SO 
Krško, ki so ga delegati sprejeli v začetku 
tega leta. 

Poročilo je 16. marca letos obraval občin
ski izvršni svet. Njegove ugotovitve, pobude 
in stališča navajamo v celoti. 

Ugotovitve, pobude in stališča izvršne
ga sveta SO Krško 

Poročilo dokaj izčrpno prikazuje celovito 
organizacijo, izvajanje programov, material
ne pogoje in problematiko organizacij na po
dročju vzgoje in izobraževanja v naši občini, 
predvsem pa opozarja na eni strani na do
sežke, ki smo jih doslej ustvarili z velikimi 
napori celotne družbe, in na drugi strani na 
probleme, ki so ovira, da bi področje vzgoje 
in izobraževanja predstavljalo resnično fun
kcijo gospodarskega in družbenega napred
ka. 

Poročilo, dopolnjeno v razpravi, naj bi bilo 
osnova za korenite spremembe in dopolnitve 
programa na tem področju tako po vsebinski 
kot po organizacijski plati. 

1. Čeprav smo glede prostorskih pogojev 
na tem področju v naši občini dosegli visoko 
raven v primerjavi s slovenskim povprečjem, 
opozarja izvršni svet na nekatere pereče pro
bleme: 

- kaže se velik razkorak med pogoji dela v 
osnovnem šolstvu in v edini srednji šoli v 
Krškem, seveda v škodo slednje; 

- v treh šolah ni pogojev za normalno izva
janje pouka telesne vzgoje (v Krškem so 
močno omejeni, v Brestanici in Koprivnici jih 
sploh ni); 

- šoli v Krškem v povezavi z Leskovcem 
preti nevarnost uvajanja dvoizmenskega 
pouka zaradi vse večje populacijske koncen
tracije v središču občine; 

- tudi v nekaterih enotah otroškega varstva 
smo priča utesnjenosti zaradi težnje, da se 
ne glede na objektivne zmogljivosti v varstvo 
zajame čim več otrok. 

2. Nastale gospodarske razmere so imele 
izrazito negativen vpliv na področje vzgoje 
in izobraževanja v naši občini: 

- občutno krčenje dogovorjenega progra
ma v osnovnem šolstvu, v tem tudi ukinjanje 
celodnevne osnovne šole in občutno zmanj
šanje oddelkov podaljšanega bivanja; 

- z dvigom participacije staršev za posa
mezne segmente v osnovni šoli (podaljšano 
bivanje, prevozi, prehrana), glasbeni pouk, 
otroško varstvo, pa tudi pri izobraževanju 
odraslih se je naša občina prebila v sam slo
venski vrh, zato tu ni moč iskati več nobenih 
rezerv; 

- za posodabljanje in obnavljanje pripo
močkov, ki so neizogibno potrebni vzgojno-
izobraževalnim organizacijam (učencem), 
praktično sploh ni nobenih sredstev več; 

- vzgojno-izobraževalne organizacije tudi 
ne dobijo nobenih finančnih sredstev za izva
janje programov dopolnilnega izobraževanja 
in usposabljanja vzgojnega in pedagoškega 
kadra, kar pa je deklarirano kot nuja v pre
novljenem vzgojno-izobraževalnem sistemu. 

3. Izvršni svet daje pobudo občinski izo
braževalni skupnosti in izvajalskim organiza
cijam, da vendarle zastavijo programsko na
logo za drugačno samoupravno in s tem tudi 
strokovno organiziranje osnovnih šol, ki bi 
omogočilo večjo učinkovitost strokovnega 
dela na eni strani ter enotnejše pristope in 
pogoje za gospodarjenje z razpoložljivimi fi
nančnimi sredstvi na drugi strani. Predvsem 
bi bilo treba šolske enote razbremeniti 
upravno-pravnih zadev in jih usmeriti v peda
goško delo. Ta naloga je zapisana v temeljih 
planov OIS Krško 1986-1990. 

4. Lotiti se je treba analiziranja in ustvarja
nja pogojev za praktično spreminjanje sedaj 
veljavnih šolskih okolišev, predvsem pa pri
lagajanja le-teh s fleksibilnimi pristopi, ki ne 
rušijo formalnosti. 

5. Izvršni svet opozarja na področje izo
braževanja odraslih, ki pa ni problem izobra
ževalnih organizacij, temveč organizacij 
združenega dela in drugih delovnih okolij. 

Planski dokumenti občine in združenega 
dela terjajo od vseh nosilcev načrtovanja 
učinkovitejše gospodarjenje z upoštevanjem 
prehoda na nove, tržne pogoje, ki pa bo mar
sikje možno le s celovitim prestrukturiranjem 
kapacitet in tehnologije. Prestrukturiranje pa 
bo možno le z bistvenim izboljšanjem stro
kovne in izobrazbene strukture zaposlenih. 

Podatki za občino Krško pa kažejo dokaj 
porazno sliko, saj je še vedno izredno visok 
odstotek zaposlenih, ki nimajo ustreznega 
znanja niti za dela, ki jih opravljajo. Kaže, da 
delovnih organizacij to vprašanje sploh ne 
prizadeva, saj ni zaslediti njihovih kadrovskih 
programov, ki bi tako stanje spremenili. Z 
njimi bi lahko Delavska univerza Krško zaži
vela v svoji pravi funkciji. 

Izvršni svet je predlagal, da poročilo o iz
vajanju vzgojno- izobraževalnih programov 
v občini Krško obravnavajo vsi trije zbori ob
činske skupščine skupaj s skupščino Občin
ske izobraževalne skupnosti kot četrtim zbo
rom. 

NAŠ GLAS 
SKUPNE DELEGATSKE INFORMACIJE 

Delo 
Medobčinskega 
inšpektorata 
v preteklem letu 

Poročilo Medobčinskega inšpektorata ob
čin Brežice, Krško in Sevnica, ki ga tu pred
stavljamo v skrajšani obliki, je sestavljeno iz 
poročil posameznih inšpekcij, ki so lani s 17 
inšpektorji vsPosavju nadzorovale naslednja 
področja: gradbeništvo z enim inšpektorjem, 
delo in delovna razmerja z dvema, cestni 
promet z enim, kmetijstvo s tremi, požarno 
varstvo z enim, sanitarno-higienske razmere 
s tremi, trg z dvema, urbanizem z enim, živi
norejo in živalske bolezni z dvema in vodno 
gospodarstvo z enim inšpektorjem (to je bil 
eden od kmetijskih inšpektorjev); elektrogo
spodarstvo je kot prejšnja leta nadzorovala 
ustrezna inšpekcijska služba iz Novega me
sta. 

Enako število inšpektorjev kot v letu 1987 
je lani sicer opravilo nekaj manj pregledov 
kot v predhodnem letu, zato pa se je poveča
lo sodelovanje v komisijah upravnih organov, 
veliko večje je bilo število odvzetih vzorcev 
za preiskavo (med njimi se je bolj povečalo 
število oporečnih kot število neoporečnih); 
izdali so več ureditvenih odločb kot leto po
prej, pogosteje so poročali organom samou
pravne delavske kontrole. Mandatnih kazni 
so izrekli le 90 (prej 133) in tudi njihov nomi
nalni znesek je bil nižji kot v predhodnem 
letu. Prijavili so 6 kaznivih dejanj (leta 1987 
pet), gospodarske prestopke pa 3 (prej 7), 
vendar v obravnavanem letu še noben pri
mer ni bil rešen. Število prijavljenih prekrškov 
se je v primerjavi z letom 1987 povečalo za 
8; vseh je bilo 255, od teh jih je bilo rešenih 
le 55. 

Zelo težko bi bilo na kratko predstaviti ob
sežno dejavnost vseh omenjenih inšpekcij z 
vso raznovrstnostjo področij in številnostjo 
pojavov, ki so jih obravnavale. Sicer pa so 
problemi na vseh področjih iz leta v leto bolj 
ali manj enaki, z občasnimi manjšimi premiki 
na boljše ali na slabše. Ker pa je ekološka 
problematika vse bolj v ospredju zanimanja 
naše javnosti, smo se odločili posredovati 
ugotovitve vodnogospodarske inšpekcije o 
razvoju obratovalnih pogojev na Agrokombi-
natovi farmi Pristava. O tem inšpekcija poro
ča naslednje: "Del javnega mnenja priča
kuje, da naj bi inšpekcije prepovedale obra
tovanje Agrokombinatove farme prašičev na 
Pristavi. Zato je vodnogospodarska inšpek
cija v minulem letu na farmi nadaljevala poo
stren inšpekcijski nadzor. Ko so rezultati 
analiz pokazali, da voda iz melioracijskega 
jarka ni primerna za izpust v naravni odvod-
nik, ker je občasno vsebovala nad 0,1 mg 
prostega amoniaka, je spet podala prijavo 
za uvedbo gospodarskega prestopka. 

Že avgusta je Agrokombinatu Krško, 
TOZD Poljedelstvo - meso Kostanjevica z 
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odločbo prepovedala, da na farmi na dose
danji način shranjuje odpadno vodo - gno
jevko v lagunah in namaka oziroma poliva z 
gnojevko meliorirana kmetijska zemljišča ob 
farmi. Republiška vodnogospodarska in
špekcija je delno ugodila Agrokombinatovi 
pritožbi, ko je omilila izrečeni ukrep. 

Investitor si je k projektu za namakanje ter 
polivanje z gnojevko že leta 1986 pridobil 
potrebno vodnogospodarsko soglasje in 
gradbeno dovoljenje, v katerem je zahteva
no, da mora izdelati strokovno analizo z re
zultati namakanja in polivanja z gnojevko in 
jo v roku enega leta predložiti upravnemu 

organu. V obrazložitvi izdanega dovoljenja je 
tudi navedeno, da je predvideni sistem na
makanja in polivanja 'poskus, ki bo pokazal, 
katere so tiste količine gnojevke na teh po
vršinah, ki bodo zadostile vsem pogojem in 
predpisom'. Agrokombinat Krško je v pred
pisanem roku poslal SO Krško poročilo z na
vodili v skladu z zahtevami odločbe. 

Iz vse evidence o rabi in ravnanju z gnojev
ko in iz obratnega dnevnika, ki ga vodijo v 
skladu s poslovnikom za obratovanje in 
vzdrževanje čistilnih naprav, je vodnogospo
darska inšpekcija tudi ugotovila, da na farmi 

gnojijo po strokovnih osnovah potrjenih pro
jektov. Po teh projektih oziroma strokovnem 
navodilu smejo na poljih, ob katerih je bila 
spomladi v melioracijskem jarku ugotovljena 
prekoračena koncentracija amoniaka, gnojiti 
s 180 prostorninskimi metri gnojevke na hek
tar oziroma s 50-80 kg čistega dušika. Te 
količine pa pri namakanju niso prekoračili, 
saj so polivali le z eno tretjino dovoljene ko
ličine. Po zaključenem gnojenju je začelo de
ževati in verjetno so močne padavine pov
zročile spiranje gnojevke z zemljišča do dre
nov ter po njih v melioracijski jarek." 

88 

88 
88 

Mercator - Mednarodna trgovina Ljubljana 
in TOZD Hotel Sremič Krško 
bosta 6. junija 1989 v hotelu Sremič odprla 

prostocarinsko prodajalno 

88 
88 

88 
88 

88 
88 
88 

V trgovini bo na voljo širok izbor tehničnih izdelkov (npr. akusti- Ca 
ke), pijač, kozmetike, športne opreme, igrač in še marsičesa. 8 8 
Prodajalna bo velika pridobitev za turistično ponudbo krškega Da 
hotela, saj je bilo povpraševanje tujih gostov po tovrstni možnosti Da 
za nakupe iz dneva v dan večje. Da 

88 

Zgodila se je jezikova nedelja 

Razdelitev sredstev 
občinskega 
proračuna za 
krajevne skupnosti 

Zbor krajevnih skupnosti bo na torkovi seji 
sklepal o razdelitvi sredstev občinskega pro
računa za financiranje delegatskega in dru
žbenopolitičnega sistema v krajevnih skup
nostih za leto 1989. 

V predlogu za razdelitev denarja med kra
jevne skupnosti je za vse krajevne skupnosti 
predlagan enak del v višini 30 odst. vseh 
sredstev ali 2.577.357 din ter posebni del, ki 
je od skupnosti do skupnosti različen, odvi
sno od števila prebivalcev, (ne)razvitosti KS, 
števila delegatov v zboru združenega dela in 
zboru krajevnih skupnosti ter udeležbe dele
gatov na sejah zbora KS v preteklem letu. Ti 
posebni kriteriji so se točkovali in največ 
točk, s tem pa tudi največji delež sredstev 
(25 odst.), je izračun pokazal pri KS Krško. 
Sledita KS Senovo z dobrimi 10 odst. in KS 
Leskovec z 9,5 odst. skupnih sredstev. 

0 popularni in zelo odmevni akciji Planinskega druitva "Bo-
hor" Senovo, Jezikovi nedelji »a Bohorju, ste verjetno že slišali, saj so celo po televiziji '""atkim govorili o tem. Te pred kr< predvsem zabavno srečanje planinci pripravimo vsako leto in tokrat je bilo že 12. po vrsti. 
Seveda tudi tokrat nismo bili najbolj zadovoljni s Trontljem, Vrhovcem, Velkavrhom in ostalimi meteorologi, saj nas je predzadnja nedelja v aprilu sprejela s hladnim "dobro jutro" . Kljub temu pa je bilo ob koči kar živahno, le tekmovalnih jezikov je bilo bolj malo, saj jih je tekmovala v vseh treh ka 

seveda ti). 
-,*•-

žjih jezikov so se za primat potegovali samo trije in najtežji je tehtal skoraj kilogram in četrt. Komisija, ki je jezike ocenjevala -to so bili sami gurmani - se je najdlje zadržala pri najdgmiselnejiih jezikih in jih seveda tudi vestno poskušala, saj je bil pogoj, da so jeziki užitni. Ta deT ocenjevanja jim je gladko tekel, malce se je zataknilo edino takrat, ko je bil na vrsti jezik z naslovom Sen-
dvil za šoleviča, vendar so vsi poskuievalci preživeli . Prvo mesto pa je zasedel jezik, ki 

tegoriJ^h samo 18 (sem seve jeziki lastnikov niso viteti 
V najmočnejši kategoriji najte 

trboveljskega predstavijal rudarja s svetilko in malico 
Precej živahno je bilo tudi ob šaljivem tekmovanju, ki smo ga izvedli med prisotnimi planinskimi društvi. 

Lahko bi rekli: "Sejm bil je živ" ali mogoče: "Zgodila se je jezikova nedelja ". 
Propagandna koiisija 

PD "Bohor" Senovo 
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Pridnost 
in veselje 
v Dolenji vasi 

V današnjem času vse večje tivljenjske na
glice kar pozabljamo na lepe stare običaje, ko 
so ljudje druino pljunili v roke, prijeli za lopa
to in kramp ter delali samo zato, da komu 
naredijo veselje, brez vsakega plačila. 

V mestih tega ljudje najbri ne poznajo več. 
Jaz pa vem za vasico blizu Krškega, kjer še 
niso pozabili na te tople človeške odnose in 
običaje - Dolenjo vas. Tako je namreč nastaja
lo, se večalo in se še danes lepša naše otroško 
igrišče. S tem pa se bogati Življenje in zdravje 
naših otrok. 

Vaške športne igre '89 
Športno društvo Partizan Dolenja vas je letos (20. in 21. maja) že 

šestič organiziralo vaške igre: športno- rekreacijsko srečanje, v kate
rem sodelujejo moštva iz vseh vasi v krajevni skupnosti in moštvo 
tistih, ki jih je življenje zaneslo iz domače vasi v "tujino". "Tujina" se 
seveda začne že na krajevni meji, zato vsi bivši domačini, ki se želijo 
iger udeležiti, ne smejo pomagati svojim sosedom.ampak lahko nasto
pijo le v moštvu "zdomcev". 

V balinanju in skakanju v vrečah se je na prvo mesto uvrstila ekipa 
iz Spodnjega Starega grada L, v mini nogometu in metanju krogle je 
zmagala ekipa Sp. Starega grada II., v streljanju z zračno puško in 
vlečenju vrvi so bili najboljši vaščani Dolenje vasi, najdlje so skakali 
vaščani z Libne, medtem ko so bili na hoduljah najspretnejši zdomci. 
Tradicionalna tekma med večnimi rivali - samskimi in poročenimi je 
končala z rezultatom 2:3, medtem ko je v skupnem seštevku bila naj
boljša druga ekipa iz Spodnjega Starega grada. 

V nedeljo, 21. maja.so slovesno izročili namenu tudi teniško igrišče, 
ki so ga člani sami zgradili s prostovoljnim delom, tako kot vse naprave 
na športnem rekreacijskem centru v Spodnjem Starem gradu. Člani, 
ki imajho opravljenih minimum predpisanih delovnih ur.namreč plaču
jejo za uporabo teniškega igrišča letno igranino, medtem ko morajo 
ostali plačevati ure tako kot nečlani: 30.000.- dinarjev. Na slovesni 
otvoritvi igrišča je zbranim spregovoril predsednik Skupščine KS Do
lenja vas Janez Volčanšek. 

J v r 3 . J 3 . I l * * * * ' " 1 "**"""**2$jna/ 19*9 
Informacije krajevne konference SZ0L Dolenja vas I/..S4 

V skupni ielji za lepšo bodočnost so te pred 
desetimi leti krajani dali pobudo za ustanovi
tev varstvene druiine. Potrebe po varstvu so 
se večale, prijaznost domačina, ki je dal v naj
em del hiše, pa je prispevala k ustanovitvi eno
te vrtca. S prizadevnostjo domačinov, tam
kajšnjih tovarišic in naše ravnateljice je naš 
vrtec postal lepo urejena hiša z dvema oddel
koma, kamor se lahko vključijo otroci od pr
vega leta pa do vstopa v šolo. 

Tudi ta mesec smo te dvakrat imeli na na
šem igrišču delovno akcijo. Rada napišem, da 
skupaj delamo pogačo in vanjo te deset let 
naši prizadevni krajani dodajajo zrnca, ki raz
veseljujejo srca nas vseh, posebno pa otrok. 

TovarSica ii vrtca 
Dolenja vas 

(Foto: Brigita Srpčič) 

http://Jvr3.J3.Il****'%221
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Odlikovanja 
ob dnevu varnosti 

Osrednja posavska proslava ob Dnevu var
nosti, 13. maju, je bila letos v krškem DKD 
E. Kardelja 12.maja. Na njej je zbranim spre
govorila predsednica SO Sevnica Breda Mijo-
vič, najzaslužnejšim pa so podelili priznanja. 

Rajmund Veber je prejel Medaljo zaslug za 
narod. Nuklearna elektrarna plaketo varno
sti, delovna organizacija Terme Čatež pa zlati 
znak zaslug za varnost. Srebrni znak so prejeli 
Danijel Dobršek, Zmago Gabrijan, Zorka 

Letos že petič 

Množični tek 
ob Krki 

V organizaciji Športnega društva Partizan 
iz Kostanjevice in pod pokroviteljstvom To
varne celuloze in papirja "Djuro Salaj" je bila 
14. maja v tem kulturno-turističnem mestecu 
naše občine že peta rekreativna prireditev 
Tek ob Krki, ki sodi tudi v okvir akcije RTV 
Ljubljana Brazde vzdržljivosti. 

350tekmovalcev-rekreativcev iz Kopra, Je
senic, Murske Sobote, Raven na Koroškem, 
Celja in številnih drugih bližnjih krajev se je 
pomerilo na treh tekmovalnih progah v 21 
kategorijah. To pomeni, da je bilo toliko tudi 
zmagovalcev. 

Zmagovalci "teka za vsakogar (4 km)" 
Ženske - do 18 let: Alenka Cizel, AK Bre

žice; 18-30 let: Sabina Jovan, Ljubljana; nad 
30 let: Vesna Senica, Maribor. Moški - do 18 
let: Tomaž Dane, Domžale; 18-30 let: Pavle 
Drobne, AK Rudar Trbovlje; nad 30 let: Pav
le Kreže, Trbovlje. 

Zmagovalci "trim teka (10 km)" 
Pionirji: Igor Bašelj, Kranjska gora; mla

dinke: Damjana Kramer, AK Brežice; mla
dinci: Albert Kranjc, AK Rudar Trbovlje; 
ženske 1954-1969: Božena Lipej, Ljubljana; 
ženske 1953 in st.: Rožica Lampe, SK Brdo, 
Ljubljana; moški 1949- 1969: Janez Imperl, 
KS Log; moški 1948 in st.: Anton Vencelj, 
Šentvid. 

Zmagovalci "malega maratona (21 km)" 
Ženske - 1959 in ml.: Anica Poznič, AK 

Velenje; 1949-1958: Veronika Bohinc, AK 
Koper; 1948 in st.: Greta Rozman, Kranj. 
Moški - 1959 in ml.: Stane Okoliš, Loška do
lina; 1949-1958: Zlatko Lah, Celje; 1939-
1948: Janez Umek, Medvode; 1938 in st.: 
Ivan Bartolj, Ljubljana. 

Vsak udeleženec je dobil diplomo in spo
minsko priponko. Prvi trije uvrščeni v vsaki 
kategoriji so prejeli zlate, srebrne in bronaste 
medalje. Prvim šestim v posameznih katego
rijah je prireditelj tekmovanja podelil poseb
ne nagrade. Absolutna zmagovalca teka na 

Langer, Franc Rupret in Osnovna šola Savo 
Kladnik Sevnica. Bronasti znak so prejeli 
Ljubomir Božovič, Branko Drstvenšek, Slav
ko Frece, Janez Hriberšek, Ana Jankovič, 
Zvone Jurišič, Janez Košar, Andrej Kozmus, 
Drago Kurinčič, Helena Omrzel, Natalija 
Ostrelič, Franc Pavlovič, Zvonko Prosenik in 
Vladimir Zalokar. Pismene pohvale so dobili 
Zdenko Antolinc, Marjana Derstvenšek, An
ton Gašparič, Darko Gerjevič, Rade Ivkovič, 
Anton Jermančič, Bojan Klakočar, Damjan 
Knaus, Roman Kump, Antonija Malus, Stan
ko Oštir, Igor Peteline, Branka Eržen, Bog
dan Slak, Martin Škrlec in Andrej Zbašnik. 
Znak veščin za odlično streljanje sta dobila 
Anton Gašparič in Milan Luzar. 

21 km z najboljšima časoma in hkrati novima 
rekordoma proge. Stane Okoliš (1.07,43) in 
Veronika Bohinc (1.20,00), sta za nagrado 
prejela monografijo Jožeta Mlinarica Kosta-
njeviška opatija. Posebne vrsta nagrada za 
vse udeležence Teka ob Krki pa je bil ogled 
razstave v prostorih Galerije Božidar Jakac, 
ki je bila tudi začetni in ciljni kraj letošnje 
prireditve. 

Povezava z Galerijo Božidar Jakac je bila 
poskus, da bi v Kostanjevici združili šport s 
kulturno in turistično ponudbo, saj se številni 
udeleženci Teka ob Krki vračajo v ta kraj iz 
leta v leto ne le zaradi udeležbe na tekmova
nju, pač pa tudi zaradi naravnih in kulturnih 
znamenitosti tega območja. Žal pa Kostanje-
vičani - in v prvi vrsti velja to za tamkajšnje 
turistično društvo - ne znajo poiskati in izko
ristiti vseh možnosti, kijih ta prireditev ponu
ja-

ZVEM SEKRETARIAT 
ZA LJUDSKO OBRAMBO 
PERSONALNA UPRAVA 

0B1AVUA 

RAZPIS 
ZA VPIS GOJENCEV 

NA VOJAŠKE AKADEMIJE 
ZA PRIDOBITEV 
VIŠJE VOJAŠKE 

STROKOVNE 
IZOBRAZBE 
V LETU 1989 

/. Vojaška akademija kopenske vojske 
meri: pehota,anilenja, oklepno mehanizirane enote, inžerumo, ZKU in 
intedantska služba; 

2. Vojaška tehnična akademija kopenske vojske 
smer: prometna služba; 

l Vojaška akademija vojnega letalstva m protiletalske obrambe 
smer: artilerijsko raketne enote protiletalske obrambe ter letalsko opazova
nje m obveščanje; 

4. Mornariška vojaška akademija 
smer: pomorska. 

RAZPISNI POGOJI 

Na razpis se lahko prijavi vsak moški državljan SFRJ, kt izpolnjuje naslednje 
pogoje; 
aj Splošni pogoji: 

- da je zdrav in sposoben, kar ugotovi vojaška zdravniška komisija, 
- -da ni bil sodno kaznovan in da m v kazenskem postopku, 

• da ni poročen, 
bj Posebni pogoji: 

- da je rojen leta l%8 alt kasneje, 
• če obiskuje 4. razred štiriletne srednje šole usmrejtnega izobraževanja ali 
druge srednje šole, je moral tretji razred in f. polletje 4. razreda končan z 
njamanj dobrim uspehom, kdor pa je šolanje ie končal, mora v zadnjih 
dveh razredšk imeti najmanj dober uspeh, 
• čt obiskuje 1 razred triletne srednje šole usmerjenega izobraževanja ali 
druge šole, je moral 2. razred in I. polletje 3, razreda končati z najmanj 
dobrim uspehom, kdor pa je šolanje žf končal, mora imeti v zadnjih dveh 
razredih najmanj dober uspeh. 
Na razpis se lahko pod istimi pogoji prijavijo tudi vojaki {mornarji] in 
gojenci šol za rezervne oficirje. 

ŠOLANJE, PRAVICE IN 
DOLŽNOSTI GOJENCEV 

Šolanje na vojaških akademijah se začne!. septembra I W in traja dve leti. 
Kandidati, ki bodo sprejeti na šolanje, bodo na stroške Zveznega sekretariata 
za ljudsko obrambo imeli stanovanje v internatu, prehrano, obutev, obltko, 
učbenike in šolski pribor, zdravstveno varstvo, denarno nadomestilo za prevoz 
domov v polletnih in letnih počitnicah m mesečne denarne prejemke. 
Po končanem študiju si gojenci pridobe višjo strokovno izobrazbo tn dobijo 
čin podporočnika določenega rodu ali službe in bodo morali službovali v 
Jugoslovanski ljudski armadi toliko časa, kot to določa Zakon o službi v 
oboroženih sdah. 
Medsebojne obveznosti gojencev sprejetih na študij in Zveznega sekreuinau 
za ljudsko obrambo so določene v pogodbt, ki obsega tudi obveznosti nadome
stitve stroškov šolanja v primeru, da gojenec vojaške akademije prekine študij 
po lastni knvdi. 

NAČIN PRIJAVLJANJA 
IN IZBIRE GOJENCEV 

Kandidat vloži prošnjo za vpis pri občinskem upravnem organu ;o ljudsko 
obrambo, napisano na tiskovini, ki jo dobi pn tem organu. 

Rttfs^4oX.m^m 
Izbor kandidatov bodo opravile komisije vojaških akademij in jih obvestile o 
sprejemu do iljulija !W. Podrobnejša pojasnila v zvezi z razpisom dobite 
na Sekretariatu za ljudsko obrambo Krško (tel OfiflhV J/-7J/ M. 21 j. 
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Lani je bilo 
največ prekrškov 
v prometu 

Občinski organ za vodenje postopka o 
prekrških v svojem poročilu o delu v prete
klem letu delegate seznanja z vsebino in ob
segom svojega dela ter kadrovsko, organi
zacijsko in drugo problematiko. 

Poročajo, da je organ za prekrške lani pre
jel 3030 predlogov (80 manj kot leta 1987), 
največ od organov milice, in sicer 2865. Iz 
leta 1987 je bilo prenesenih 3920 zadev. Po
leg tega s6 od drugih sodnikov za prekrške 
prejeli čez 500 zaprosil za pravno pomoč -
40 več kot leto poprej. Od skupnega števila 
so lani rešili 3126 zadev, od tega 1940 v 
skrajšanem postopku, 1074 v rednem, 19 
predlogov je bilo zavrženih, 8 postopkov us
tavljenih itd. V število rešenih zadev ni všteta 
nobena odločba o zastaranju; zastaralnih 
odločb tudi v preteklem letu niso izdelali, saj 
je bila ena od obeh sodnic celo leto odsotna. 
Ta odsotnost je tudi razlog, da ni bilo rešene 
večje število zadev od navedenega. 

Večina postopkov je trajala okoli 2 mese
ca, največkrat pa so bili uvedeni, tako kot v 
prejšnjih letih, zaradi kršitev predpisov o var
nosti cestnega prometa (2662). Na račun 
prekrškov zoper javni red in mer je bilo uve
denih 124 postopkov, vseh ostalih pa zelo 
malo. 

Sankcije so bile pravnomočno izrečene 
2958 fizičnim in 40 pravnim osebam, skupaj 
pa je to čez 1000 primerov več kot v letu 
1987. Od skupnega števila pravnomočno 
kaznovanih je bilo 313 mladoletnikov. Izreče
ne denarne kazni - v večini primerov od 
10.000 do 50.000 din - so znesle 58 milijonov 
din, od tega jih je bilo plačanih manj kot pol. 

Na zaporno kazen v trajanju 20 dni je bil ob
sojen le en udeleženec postopka, in sicer 
zaradi prekrška pri prehajanju čez državno 
mejo. Med varstvenimi ukrepi je bilo izreče
nih čez 400 prepovedi vožnje. Skoraj vsi od 
313 mladoletnikov so bili kaznovani le z uko
rom; med njimi je bilo 311 kršilcev predpisov 
o varnosti cestnega prometa, skoraj vsi so 
bili obravnavani prvič, zaskrbljuje pa njihovo 
število, saj je bilo leta 1987 mladoletnih kršil
cev v postopku pri sodniku za prekrške le 12. 

Med družbeno pomembnejšimi zadevami 
v poročilu navajajo kršitve predpisov o bla
govnem prometu, orožju, o varstu okolja, 
sečnji lesa, urbanizmu, požarni varnosti, de
lovnih razmerjih, ljudski obrambi in vojaški 
obveznosti, davkih itd. Število teh prekrškov 
je v primerjavi s tistimi, storjenimi v prometu, 
neznatno, a so zaradi svoje pomembnosti 
imeli prioriteto pri reševanju; zlasti to velja za 
predloge, prejete v preteklem letu, ne pa tudi 
za tiste, ki so bili preneseni iz preteklih obdo
bij. 

Kmalu bo leto dni, kar so se prebivalci KS Dolenja vas pričeli boriti za ureditev prometa na delu regionalne 
ceste, ki teče skozi njihova naselja. Po njihovem mnenju seveda pomeni ureditev prometa omejitev hitrosti, 
postavitev ustrezne prometne signalizacije, izgradnjo pločnika vsaj po eni strani cestišča... Zal je to, kar je 
na posnetku vse, kar so dosegli: bič, ki ni vklopljen, ki ni opremljen z ustrezno cestno-prometno signalizacijo, 
ki nima nabarvane "zebre" na tleh, kjer ni pločnik, ki nima na tleh opozorilne oznake za to, da so v bližini 
v vrtcu otroci... 7,e res, da take omejitve na regionalnih cestah niso niti pogoste niti zaielene! Drži pa tudi, 
da regionalne ceste ne peljejo (po svetu} tako neposredno skozi naselja brez pločnikov, kot je to primer v 
Dolenji vasi... 

SPV: K«l<» t>c> n a ••<»>'«» r a z m e j i l p r o s t o r •»;• c t v s i i ! ? 
Postajališče /a avtobuse v krškem mestnem jedru je ponovno na (,'KŽ pred pošlo. To je /a voznike, ki so se v času. ko postajališča tu ni bilo. navadili na dobrodošel dodatni parkirni prostor. 
hud udarec. Seveda se z njim kaj te?.ko sprijaznijo in pač še vedno skušajo parkirati po starem. Saj ne. da bi bili namenoma radi s svojimi nepravilno parkiranimi avtomobili radi v napoto! 
Le prostora ni dovolj za t.i. mirujoči promet okrog najpomembnejše in najbolj obiskane lokacije v mestu. Se tisti prostor, ki jim je na voljo, brezobzirno, lagodno in nemarno zasedejo 
njihovi kolegi. Nekaj avtomobilov na postajališču in nekaj preohlapno parkiranih vozil na drugi strani ceste pa povzroči, da avtobusni vozniki za vstopanje novih potnikov lahko ustavijo 
samo na sredini ceste. To pomeni, da nujno /a seboj naberejo dolgo kolono čakajočih, da je na avtobusni postaji včasih nepopisna zmeda potnikov, motornih vozil, kolesarjev... Prometniki 
lahko le delno pomagajo s kaznovanjem. Veliko bolj bi zalegla smotrna in vidna označitev celotnega območja in na novo racionalno zarisana parkirišča. 
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Cesta krikih trtev 14 Q^5^^^3^5 

Komisija ;M odlikovanja in ^ S ^ ^ ^ 1 

občinska priznanja ^^^^^^r 

Številka: 1-902-2189 občina kriko 
Datum: IS. S. 1989 

ZBORU ZDRUŽENEGA DELA 
ZBORU KRAJEVNIH SKUPNOSTI 
DRUŽBENOPOLITIČNEMU ZBORU 
SKUPŠČINE OBČINE KRŠKO 

Zadeva: PODELITEV 
PRIZNANJ 
OBČINE KRŠKO 
ZA LETO 1989 

Komisija za odlikovanja in občinska pri
znanja pri Skupščini občine Krško je razpis 
za podelitev priznanj občine Krško za leto 
1989 objavila v Dolenjskem listu 16. 3. 1989 
in Našem glasu - skupnih delegatskih infor
macijah Si. 4, 28. marca 1989. 

Da bi omogočila kar najširšo možnost pred
laganja je Komisija sprejemala predloge še 
po. z razpisom določenem roku. vse do seje. 
ko so bili predlogi obravnavani. 

Do seje 15. 5. 1989 je komisija prejela: 
- 1 predlogov za podelitev VELIKEGA 

ZNAKA OBČINE KRŠKO 
- 6 predlogov za podelitev ZNAKA OBČI

NE KRŠKO 
- 5 predlogov za podelitev PRIZNANJA 

OBČINE KRŠKO 
Na svojo sejo je Komisija za odlikovanja in 

občinska priznanja skladno z določili Pravil
nika za izvajanje Odloka o priznanjih in zna
kih pozornosti in Poslovnika Skupščine obči
ne Krško, vabila predstavnike občinskih vod
stev družbenopolitičnih organizacij. Predsed
stva Skupščine občine Krško in Izvržncga sve
ta Skupščine obline Krško, da bi pridobila 
njihova mnenja k posameznim predlogom. 

Po tako izvedenem postopku Komisija za 
odlikovanja in občinska priznanja predlaga 
delegatom vseh treh zborov Skupščine občine 
Krško, da na podlagi 9., 10. in 11. člena Od
loka o priznanjih in znakih pozornosti. 

SKLENEJO: 
A. da se v letu 1989 VELIKI ZNAK 

OBČINE KRŠKO ne podeli. 
B. da podelijo ZNAK OBČINE 

KRŠKO: 

1. Tovarišu FRANCU ing. JANEŽIČU 
za izjemne strokovne dosežke in za
sluge za razvoj DO »SOP« Krško. 
Tovariš JANEŽIČ FRANCE, roj. 30. 8. 
1931, diplomirani inženir strojništva, je le
ta 1967, skupaj s tov. Vitalom Kovačičem, 
dipl. ing., iz poslovnega združenja »Avto-
macija« Ljubljana, prišel v takratno Splo
šno obrtno podjetje - SOP. Istega leta je 
SOP v Ljubljani, na njuno pobudo, usta

novil poslovno enoto Inženirski biro. Kot 
inženir z izjemnim strokovnim znanjem in 
velikimi izkušnjami, je leta 1975 prevzel 
vodstvo biroja v Ljubljani. Pod njegovim 
vodstvom se je inženirski biro kadrovsko 
okrepil in razvil tako, da danes šteje že 
130 zaposlenih. V letih intenzivnega raz
voja celotne delovne organizacije, se je 
uspešno razvijal tudi inženirski biro. 
Osvojeni so bili novi programi in znanja, 
ki so omogočila SOP-u, da se je uspešno 
prebiv na zahtevni zunanji trg. V skoraj 
15-tih uspešnih letih vodenja inženirske
ga biroja je dipl. ing. FRANCE JANEŽIČ 
z izjemnim osebnim prispevkom, pobu
dami in prizadevanji na vseh področjih 
brez dvoma opravičil zaupanje delavcev. 
Nedvoumen prispevek pa ima vsekakor 
tudi na področju ta čas uspešno zaključe
ne izgradnje novega objekta na Litijski ce
sti, ki je zagotovil skupno streho za doslej 
razbite sile. Različne lokacije so namreč 
zelo oteževale učinkovitost inženirskega 
dela, ki pa v SOP-ovi dolgoročni strategiji 
dobiva vedno večji pomen. 
Za svoje uspešno delo je v letu 1977 pre
jel državno odlikovanje »Red dela s srebr
nim vencem« in plaketo SOP. 

Tovarišu ALOJZU JELOVŠKU 
za dolgoletno uspešno strokovno delo 
v Tovarni celuloze in papirja »DJURO 
SALAJ« Krško. 
Tovariš ALOJZ JELOVŠEK zaključuje to 
leto 35 letni delovni staž, ki ga je opravil 
v naši največji tovarni, Tovarni celuloze in 
papirja »DJURO SALAJ« Krško. Od leta 
1954, ko se je prvič zaposlil kot parilec 
lesa, je s pridobljenim strokovnim zna
njem in svojim strokovnim izpopolnjeva
njem, nenehno napredoval. Ob delu je 
dokončal tudi srednjo tehniško šolo ter 
postal izmenski obratovodja brusilnice. 
Ob postavitvi obrata za predelavo odpad
nega papirja je postal njegov vodja in ga 
nadvse uspešno vodi še danes. Razvoj te 
tehnologije in prihranek, ki ga prinaša ta
ko tovarni kot nacionalnemu gospodar
stvu, saj zmanjšuje porabo lesa kot 
osnovne surovine, je v veliki meri prav za
sluga tovariša ALOJZA JELOVŠKA. 
Tovariš JELOVŠEK je bil kot dober dela
vec vsa ta leta v kolektivu izredno priljub
ljen, pridobljeno zaupanje pa je uveljavljal 
vrsto let tudi kot delavski predstavnik v 
raznih organih tovarniškega samouprav
nega življenja. Izven delovne organizacije 
se je uveljavil kot amaterski športni dela
vec v Plavalnem klubu Celulozar, kjer je 
dosegel stopnjo plavalnega sodnika, v 
zadnjih letih pa nadvse odgovorno oprav
lja vodilne zadolžitve v občinski in regijski 
Zdravstveni skupnosti. 

Tovarišu JOŽETU KOLŠKU 
za življenjsko delo na področju kovi-
narstva ter v gasilski organizaciji. 
Tovariš JOŽE KOLŠEK, rojen leta 1906 je 

svoj delovni vek v naši krški občini pričel 
s pripravo na obratovanje in začetkom 
obratovanja današnje tovarne celuloze in 
papirja »DJURO SALAJ« Krško in bil tudi 
aktivni udeleženec NOB. še posebej je 
bilo pomembno njegovo strokovno kovi
narsko delo v letih po zadnji vojni. Velike 
so bile njegove zasluge, da je tedaj tovar
na pričela nemoteno obratovati, s svojo 
inovativnostjo pa je v obdobju splošnega 
pomanjkanja repro in drugih materialov, 
razrešil mnoge tehnične proizvodne pro
bleme. S svojim strokovnim znanjem je 
usposobil številne generacije krških kovi
narjev, bil je prvi vzgojitelj poklicnih šofer
jev in avtomehanikov v krški občini ter 
dolgoletni predavatelj strokovnih pred
metov na prvi krški obrtni šoli in bil njen 
soustanovitelj, pa tudi pobudnik za usta
novitev prve tehniške šole. 
Za svoje strokovno in neumorno poklicno 
delovanje je bil večkrat proglašen za 
udarnika in prejel vrsto nagrad in priznanj 
za svojo inovacijsko dejavnost, velik pa 
je tudi njegov prispevek pri pričetku obra
tovanja številnih jugoslovanskih tovarn 
celulozne in papirne industrije. 
Tovariš JOŽE KOLŠEK se je uveljavil tudi 
kot družbeni delavec. Neumoren je bil ta
ko v planinski organizaciji, kot gasilski, 
kjer ima že 60-letni staž. Ob tem, da je bil 
v tovarni, kjer je bil zaposlen, ustanovitelj 
gasilske skupine, je po drugi svetovni voj
ni opravil pionirsko delo pri tehničnem 
opremljanju te dejavnosti na območju ce
lotne občine. 

Tovarišu FRANCU RESNIKU 
za pomemben prispevek k razvoju KS 
Senuše in občine Krško. 
Tovariš FRANC RESNIK s Senuš je vzgle-
den primer aktivista, ki namenja večino 
svojega prostega časa družbenim in poli
tičnim aktivnostim v okviru svojega kraja 
in krajevne skupnosti, aktivnostim, ki po 
svojem pomenu in učinkih presegajo te 
ožje meje in pomenijo nedvomen prispe
vek k razvoju celotne občine. 
Njegovo več kot 30-letno delovanje se je 
seveda najbolj odrazilo v vsakdanjem živ
ljenju današnje krajevne skupnosti Senu
še. Njene interese in hotenja po splošnem 
napredku je uveljavljal kot nekdanji ob
činski odbornik, neposredno pa jih je nač
rtoval in udejanjal v različnih organih kra
jevne samouprave, bodisi v okviru nekda
nje KS Leskovec ali KS Senuše, ustanov
ljene 1979. leta. 
Prav v tem okviru je bil nosilec vseh po
membnejših akcij, s katerimi je krajevna 
skupnost prišla do tako potrebnih komu
nalnih objektov; od električnega omrežja, 
telefonije, vodovodov do posodobljenih 
cest. S svojim osebnim vzgledom in de
lavnostjo je znal pritegniti ljudi k delu in 
zagotavljanju dodatnih finančnih sred
stev, zaupanje med njimi pa si je ustvaril 
tudi z dolgoletnim aktivističnem delom v 

2. 

3. 

4. 
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Socialistični zvezi delovnih ljudi, ki ga je 
za to nagradila z najvišjim občinskim OF 
priznanjem. 
Tovariš FRANC RESNIK se je uveljavil tu
di v svojem zidarskem poklicu. Strokovne 
in delovne sposobnosti so mu zagotovile 
vrsto uradnih pohval in priznanj, v kolek
tivih, kjer je opravil svoj delovni vek pa so 
ga delavci prav zato volili na pomembne 
zadolžitve v okviru delavske samouprave. 

5. Tovarišu ALFONZU ŠOLNU 
za prispevek na področju zavarovalni
štva. 
Tovariš ALFONZ ŠOLN s Senovega, di
rektor Zavarovalne skupnosti Triglav je 
večino svojega življenja posvetil dejavno
sti, ki ji naša družba pripisuje poseben 
pomen. Njegova delovna zagnanost in 
vnema sta se še posebej uveljavila ob 
reorganizaciji zavarovalništva, ko je stopil 
na čelo območni skupnosti za Posavje. 
Prav njegova zasluga je, da se je v tem 
obdobju zavarovalništvo uveljavilo in iz
pričalo kot pomemben člen varovanja 
družbenega in zasebnega premoženja, 
kot oblika preventive in posledično po
moči celotni družbeni sferi. 
Pod njegovim vodstvom je dosledno ure
sničevala načelo vračanja zbranih sred
stev območjem, na katerih so zbrana, za 
namene, ki prispevajo k splošnemu raz
voju. Podporo Zavarovalne skupnosti Tri
glav razvoju gospodarstva, komunalnega 
področja in družbenih dejavnosti je bila v 
krški občini prispevek, brez katerega 
marsikaterega načrta ne bi uspeli izpeljati 
ali ga izpeljati tako hitro. Tudi to je zasluga 
ALFONZA SOLNA, ki je v kolektivu znal 
vedno ustvarjati vzdušje, v katerem je bilo 
pojmovanje poslanstva zavarovalništva 
pravilno razumljeno, kar je nedvomno pri
spevalo tudi k ugledu krške območne 
skupnosti, kot slovenskega zavarovalni
štva nasploh. 

C. da podelijo PRIZNANJE 
OBČINE Krško: 

1. Tovarišu IVANU ARHU 
za pomemben prispevek k razvoju 
skupnosti Veliki Podlog. 
Tovariš IVAN ARH iz Velikega Podloga je 
osebnost, s katero je v marsičem pove
zan hiter razvoj leta 1979 ustanovljene 
krajevne skupnosti Veliki Podlog. Že tedaj 
je bil ugleden družbenopolitični delavec, 
zato so ga krajani ozvolili za predsednika 
njenega Sveta in to odgovorno zadolžitev 
uspešno opravlja že deset let. 
Tudi njegova zasluga je, da je krajevna 
skupnost, ki je sodila nekdaj med pode
želske agrarne, ob vse večjem deležu za
poslenih izven kmetijstva, postorila na 
področju komunalne opremljenosti in ne
katerih drugih toliko, kot le malokatera v 

krški občini. Seveda vsega tega ne bi bilo, 
če ne bi bilo pripravljenosti samih prebi
valcev, res pa je tudi, da jih je za hitro in 
učinkovito uresničevanje zastavljenih 
programov pridobil z nesebičnim politič
nim delom prav tovariš Alti. V tem okviru 
naj omenimo samo postavitev javne raz
svetljave na vsem območju krajevne 
skupnosti, elektrifikacije področja, oziro
ma njene posodobitve, ureditve športne
ga igrišča ter v letu 1988 uspešno izglaso-
vanega drugega krajevnega samopri
spevka, v glavnem namenjenega nadalje
vanju posodabljanja cestnega omrežja. 
Tovariš Arh pa ima kot predsednik Sveta 
KS izreden posluh tudi za pomoč krajev
nim društvom, od gasilskega, športnega 
in novo ustanovljenega kulturnega, kar 
daje krajevni skupnosti, ob izboljšanem 
komunalnem standardu, iz dneva v dan 
živahnejši življenjski utrip. 

2. Tovarišu TONETU KERINU 
za uspešno strokovno delo in zasluge 
za razvoj obrtništva. 
Tovariš TONE KERIN iz Krškega je samo
stojni obrtnik cvetličarske stroke, ki jo 
nadvse uspešno opravlja že polnih 25 let. 
Avgusta 1944 je vstopil v NOB, po vojni 
pa je nekaj let služboval kot družbenopo
litični delavec. Organizacijske in delovne 
sposobnosti so ga v okviru njegovega 
življenjskega poklica kaj kmalu pripeljale 
med organizatorje stanovanjskega pove
zovanja obrtnikov. Bil je med ustanovitelji 
Društva samostojnih obrtnikov v Krškem 
in Posavju, kakor tudi sedanjega Občin
skega obrtnega združenja. Interese obr
tništva je zastopal kot član različnih komi
sij in odborov na republiški ravni in drugje 
ter za to delovanje že prejel vrsto odliko
vanj. 
Tovariš KERIN TONE je med stanovskimi 
kolegi izredno priljubljen, nič manj pa ga 
ne cenijo vsi tisti, ki se poslužujejo njego
vih uslug. Kot obrtnik-cvetličar si ni priza
deval samo za strokovni ugled svoje 
obratovalnice in dejavnosti, marveč je vsa 
leta delovanja v Krškem pomagal v aktiv
nostih za lepši videz tega naselja za nje
govo lepšo hortikulturno podobo. S pre
davanji in strokovnimi nasveti je v okviru 
nekdanjega Holtikultumega društva in 
kasneje Turističnega društva na tem po
dročju oral ledino ter prispeval pomem
ben delež v prizadevanjih, da bi vsakda
nje življenje naših krajanov spremljalo 
cvetje in lepo urejeni nasadi v humanizira-
nem okolju. 

3. Tovarišu ALOJZU KOVAČIČU 
za dolgoletno uspešno poklicno in dru
žbeno politično delovanje v TCP »Djuro 
Salaj« Krško. 
Tovariš ALOJZ KOVAČIČ je od leta 1953 
zaposlen v Tovarni celuloze in papirja 
»Djuro Salaj« Krško. Svoj delovni staž je 
začel kot papimičar, kasnejše strokovno 
izpopolnjevanje pa mu je prineslo napre

dovanja, do izmenskega obratovodje. 
Bogate delovne izkušnje ter pridobljeno 
strokovno znanje danes uveljavlja kot vo
dja izobraževanja v temeljni organizaciji 
združenega dela »Proizvodnja papirja«. 
Tovariš ALOJZ KOVAČIČ se v svoji de
lovni organizaciji ni uveljavil zgolj s svojo 
strokovnostjo, marveč že v samem začet
ku tudi z družbenopolitičnem delova
njem. Kot mlad delavec je bil duša mla
dinske organizacije in kulturnega delova
nja med delavci te naše največje tovarne. 
Izkušnje na tem področju je s pridom uve
ljavljal tudi na pomembnih zadolžitvah v 
okviru delavskega samoupravljanja ter 
tovarniških družbenopolitičnih organiza
cij. Še posebej uspešno je bilo njegovo 
politično delovanje med zaposlenimi ob 
organizaciji za tovarno in s tem celotno 
občinsko gospodarstvo pomembnih re
ferendumskih odločitev o razvojnih pro
gramih delovne organizacije. 

4. Tovarišu ALOJZU LEKŠETU 
za prispevek k razvoju Krajevne skup
nosti Senuše. 
Tovariš ALOJZ LEKŠE s Senuš sodi med 
tiste aktiviste in družbeno-politične de
lavce, ki so z dolgoletno aktivnostjo pri
spevali pomemben delež napredku svo
jega kraja in s tem posredno prispevali 
tudi k napredku občinske družbeno-poli
tične skupnosti, na različnih področjih. 
Tovariš LEKŠE je svoje delo za ljudi in 
med ljudmi pričel že kot delegat občinske 
skupščine, nadaljeval pa ga je z vrsto po
membnih zadolžitev v okviru svoje krajev
ne skupnosti, bodisi v svetu ali njeni 
Skupščini. Bil je ustanovni član gasilske
ga društva Senuše, njegov dolgoletni po
veljnik, danes pa je njegov predsednik. 
Še posebej se je odlikoval kot pobudnik 
za gradnjo gasilskega doma in glavni vo
dja vseh del, pomembne pa so tudi nje
gove organizacijske in delovne zasluge 
pri gradnji vaškega vodovoda in krajevne 
telefonije. Ugled predanega javnega de
lavca si je utrjeval s svojim dolgoletnim 
delovanjem v krajevnih in drugih družbe-
no-političnih organizacijah. 
Tovariš LEKŠE je opravljal še vrsto odgo
vornih zadolžitev v delovni organizaciji; 
tako je bil član delavskega sveta, izvršil
nega odbora osnovne sindikalne organi
zacije in tako naprej. 

5. »NAŠEMU GLASU« 
za uspehe na področju javnega obveš
čanja. 
»NAŠ GLAS«, glasilo občinskega INDOK 
CENTRA je to leto slavil 10-letnico izhaja
nja. Njegova začetna zasnova je bila po
sredovati informacije za potrebe skup
ščinskega delegatskega sistema, a je kaj 
kmalu prerasla ta okvir. »NAŠ GLAS« je 
že vrsto let, s svojim obsegom in vsebino, 
nepogrešljiv člen v obveščanju delega
tov, delovnih ljudi in občanov krške obči-

(Nadaljevanje na str. 16) 



Ob letošnjem občinskem prazniku 

Že daleč proč so tista leta. ko smo v okviru prireditev za občinske praznike kar težko prešteli vse 
prireditve in dogodke, ki smo jim jih posvečali. Zadnjih nekaj let smo postali dosti bolj "skromni", 
ekonomske razmere so bile pač take. da novih pridobitev v gospodarstvu in negospodarski sferi nismo 
otvarjali. ali vsaj v večjem številu ne! 

Seveda tudi letos ne moremo govoriti o tem, da smo krizne razmere obvladali in da znova stopamo 
odločneje na razvojno pot. Pa vendar - v naši občini bo letošnjih prazničnih dogodkov znova več in 
znova bomo lahko prisostvovali takim, ki smo jih ponavadi imenovali "nove delovne zmage". Čeprav 
so vsote, ki smo jih zanje vložili, inflacijsko visoke, letošnje pridobitve po "velikosti" ne sodijo med 
izredne naložbene dosežke, a so glede na čas in razmere, v katerih jih otvarjamo, še toliko bolj 
pomembne. Pri tem ne mislimo samo na mali obrat Tovarne kovinske galanterije iz Ljubljane, ki ga 
bo odprla v Podbočju in kjer ima le-ta izreden pomen, marveč tudi na otvoritev nove avtobusne 
postaje v Krškem, našo dolgoletno željo, ki jo je z velikimi prizadevanji uresničil celjski Izletnik kot 
nosilec tega načrta, in nič manj na izpolnjeno lanskoletno obljubo, da bomo v starem središču mesta 
Krško nadaljevali obnovo poslopij v okviru "Kareja Dalmatinova ulica". V Krškem bomo te dni dobili 
še eno že napovedano novost, tako imenovani "dutv free shop". carine prosto prodajalno, ki jo bo 
uredila DO Mercator v prostorih krškega hotela "Sremič". Med praznične prireditve pa vključujemo 
tudi otvoritev prostorov Inženiring biroja SOP v Ljubljani. 

Seveda pa v prazničnih dnevih ne bo manjkalo tudi drugih dogodkov, prireditev na področju kulture 
in športa. Še posebej naj opozorimo na republiško tekmovanje pihalnih orkestrov, na katerem bo 
našo občino zastopal Pihalni orkester Tovarne celuloze in papirja "Djuro Salaj". na likovno razstavo 
našega rojaka, akademskega slikarja Vojka Pogačarja. ter na prireditev z naslovom "24 ur rokometa". 
s katero bo letos izredno uspešni Rokometni klub Krško počastil svojo 35-letnico. 

V okviru 50-letnice krške tovarne celuloze in papirja bo med prazničnimi dnevi na programu sicer 
le ena prireditev v neposredni organizaciji te velike tovarne: tokrat bo gostila stanovske kolege iz vse 
Slovenije na jubilejnih. 30. športnih igrah, ob tem pa bo kolektiv - jubilant podprl še nekatere druge 
športne praznične prireditve v organizaciji društev in klubov, nad katerimi ima tudi sicer svoj patronat. 

In tu bo po že dolgoletni tradiciji tudi mednarodna speedway dirka za "zlati znak občine Krško", 
ki ji bo tokrat poseben blesk dala tudi pomembna obletnica njenega organizatorja, krškega AMD -
njegova že 100. dirka na Stadionu Matije Gubca. 

Krška občina posveča svoj praznik 7. juniju - dnevu izgnancev, ob tem pa se z globokim spoštovanjem 
klanja tudi vsem žrtvam narodnoosvobodilnega boja in revoluciji. V času pred osrednjim praznikom 
in po njem pa slavijo tudi po nekaterih krajevnih skupnostih. Tako imajo svoje krajevne praznike v 
Leskovču (1. junija). Brestanici (7. junija), Krškem (15. junija) ter Podbočju (29. junija). Njihove 
prireditve bodo praznično razpoloženje v krški občini samo izpopolnile! 
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Program prireditev ob občinskem prazniku 

I Nedelja, 4. junij 1989 
ob 10.00 

Torek, 6. junij 1989 
ob 12.00 

Sreda, 7. junij 1989 
ob 18.00 

ob 18.30 

ob 19.00 

Petek, 9. junij 1989 
ob 17.00 

Sobota, 10. junij 1989 
ob 8.00 

ob 10.30 

ob 19.00 

Nedelja, 11. junij 1989 

ob 15.00 

Petek, 16. junija 1989 
ob 11.00 

Sobota, 17. junija 1989 
ob 10.00 

REPUBLIŠKO TEKMOVANJE PIHALNIH 
ORKESTROV 
Velika dvorana DKD Edvarda Kardelja Krško 

OTVORITEV PROSTOCARINSKE PRODAJALNE 
Hotel Sremič - Krško 

SLAVNOSTNA SEJA ZBOROV SKUPŠČINE OBČINE 
KRŠKO IN OBČINSKIH VODSTEV DPO 
- S PODELITVIJO NAJVIŠJIH OBČINSKIH PRIZNANJ 
Velika dvorana skupščine občine Krško 
OTVORITEV RAZSTAVE AKADEMSKEGA SLIKARJA 
VOJKA POGAČA RJA 
Galerija Krško 
SLOVESNA OTVORITEV NOVEGA DELA KAREJA 
DALMATINOVA ULICA 

"24 UR ROKOMETA" 
ob 35. obletnici RK Krško Športna igrišča pri OŠ Leskovec 

SLOVESNA OTVORITEV 30. ŠPORTNIH IGER 
PAPIRNE INDUSTRIJE SLOVENIJE 
Trg Matije Gubca v Krškem 
SLOVESNA OTVORITEV PROSTOROV INŽENIRING 
BIROJA SOP 
Ljubljana. Litijska cesta 
"MLADI KRŠKE OBČINE V PLESU IN PESMI" 
Velika dvorana DKD Edvarda Kardelja v Krškem 

"KOLESARSKI KRITERIJ MESTA KRŠKO" 
Start in cilj pred poslopjem SO Krško 
MEDNARODNA SPEEDWAY DIRKA ZA ZLATI ZNAK 
OBČINE KRŠKO 
Stadion Matije Gubca v Krškem 

OTVORITEV AVTOBUSNE POSTAJE 
Pri železniški postaji Krško 

OTVORITEV PROIZVODNEGA OBRATA TOVARNE 
KOVINSKE GALANTERIJE LJUBLJANA V PODBOČJU 
Prostori stare osnovne šole 
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ne. S širitvijo prvotnega koncepta, z novo 
vsebino, s povečujočim se obsegom in 
pogostostjo izdajanja je danes glasilo, ki 
je sicer še vedno samo en člen v sistemu 
javnega obveščanja, a za to dejavnost v 
naši občini poglavitni. Učinki njegovega 
poslanstva so še toliko večji, ker ga še 
naprej opravlja le z dvema strokovnima 
delavcema, ki pa sta si v zadnjih letih zna
la zagotoviti dokaj širok krog stalnih ali 
občasnih sodelavcev na terenu. 
»NAŠ GLAS«, kot osrednje informativno 
glasilo krške občine izdaja v poprečku 14 
številk na leto, v poprečnem obsegu 32 
strani. Zaradi potreb in želja se je njegova 
naklada ustalila na poprečnih 2.500 izvo
dih. Poleg rednih številk pa glasilo izhaja 
tudi »izredno«, s temi izdajami pomaga 
utirati pot marsikateri za občino pomem
bni akciji, za katero je potrebno ustvariti 
posebno družbeno vzdušje in pritegniti 
pozornost slehernega občana. 

6. SLOVENSKEMU KULTURNEMU IN 
ŠPORTNEMU DRUŠTVU »SIMON JEN
KO« IZ NURNBERGA V ZRN 
za ohranjanje slovenstva med zdomci 
v ZR Nemčiji 
SLOVENSKO KULTURNO IN ŠPORTNO 
DRUŠTVO »SIMON JENKO« IZ NUR
NBERGA V ZRN slavi letos 10-letnico us
tanovitve, z našo občino pa je povezano 
že pet let, po tem ko je z Občinsko konfe
renco SZDL podpisalo posebno »LISTI
NO O SODELOVANJU«. 
Društvo z različnimi načini dela in srečanji 
ohranja vez z domovino, krepi občutek 
pripadnosti svojemu narodu in z domač
nostjo ter različnimi aktivnostmi pomaga 
našim delavcem, ki so na začasnem delu 
v okolici Numberga v ZRN premoščati 
domotožje in navezuje osebne stike. V 
društvu so organizirali mnoge interese 
dejavnosti, med katerimi so med športniki 

najbolj aktivni kegljači, pri kulturnem pa 
dramska, pevska in folklorna sekcija. 
V tem času je društvo uspelo pridobiti in 
ustrezno urediti tudi svoje prostore, v ka
terih se lahko organizirajo razna srečanja 
in odvijajo posamezne interesne dejavno
sti. Glede na različne sekcije pa vsako 
leto ob naših državnih praznikih organizi
rajo različne prireditve in srečanja. 
Posebno pozornost v društvu posvečajo 
organizirani skrbi za otroke naših delav
cev in sodelovanju z učiteljico slovenske
ga pouka v raznih oblikah dela negujejo 
znanje jezika, poznavanje značilnosti do
movine, naših narodov in običajev. 

Krški hipodrom, konjeniška prireditev 14. maja: kasaška dirka za 3-12-
letne kasače na progi,dolgi 1800 metrov. Temelj 1.26:edina dirka, v 
kateri je zmagal domači konj -Fidas Ivana Humeka ml. iz KK Posavje 
Krško; drugi je bil Dominam lastnika Herberta Laha z voznikom Slav
kom Mikšo iz Maribora in tretji Askan B s Perom Crnkovičem iz KK 
Brdo. V tej dirki se je na dobro četrto mesto uvrstil še en konj KK 
Posavje, Prakas. Njegov voznik Janko Šepetavc (na sliki) prejema voš
čila funkcionarjev domačega kluba: predsednika Staneta Nunčiča in 
podpredsednika Milana Žagarja. 

Po železnem konjeniškem ritualu morajo navijači svojega zmagovalca 
s sulkyjem vred dvigniti na rokah. (Foto: Črt Čargo) 

Krški hipodrom, konjeniška prireditev 14. maja: kasaška dirka za 3-12' 
letne kasače na prOgi,dolgi 1800 metrov. Najboljši domači konj Fidas 
z lastnikom Ivanom Humekom. (Foto: Črt Čargo) 
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Petič dan dr. Jožeta Bogataja v Krškem 
"Pokojni dr. Jože Bogataj je na področju 

zdravstvenega varstva pri nas oral ledino. S 
svojim delom in humanostjo je bil zdravnik, 
ki si je med številnimi generacijami svojih pa
cientov pri nas in drugod pridobil ugled in 
ime pravega ljudskega zdravnika. Še enkrat 
naj opozorim na njegov življenjski moto, da 
mora kot človek in kot zdravnik storiti več, 
kot je to samo dolžan. K temu naj bi bili za
vezani vsi, ki nadaljujejo njegovo delo in po
slanstvo poklica, ki ga opravljamo," je med 
drugim v svojem slavnostnem nagovoru zbra
nim rekla direktorica krškega zdravstvenega 
doma, Almira Božovič. 

Že peto leto zapored so zdravstveni delavci 
občine Krško organizirali to spominsko in 
strokovno srečanje. V spominskem, slavnos
tnem delu so tudi podelili posebna priznanja. 

Cene letovanja 
v sezoni 1989 

Iz zapisnika s 45. seje izvršilnega odbora 
Počitniške skupnosti Krško (11. maja 1989 v 
Krškem) povzemamo informacije, ki bodo za 
bralce verjetno najbolj zanimive. 

"Po temeljiti analizi sedanjih težkih raz
mer, stroškov poslovanja in plačilnih sposob
nosti delavcev za lastno letovanje in letovanje 
njihovih družin je izvršilni odbor ugotovil, da 
je najbolje, če dolči enotno ceno za vso glavno 
sezono. Dnevne cene bodo take: 
- režijski stroški znašajo od vključno 26.6. 89 

dalje 25.000.- din po osebi, 
- penzionska oskrba za odrasle bo veljala 

120.000.- din 
- penzionska oskrba za otroke (4-10 let) 

84.000.- din 
- penzionska oskrba za otroke (1-3 let) 

48.000.- din 
- za otroke, stare do enega leta, če ne koristi

jo hrane, bo treba plačati samo režijske 
stroške 
V zapisniku piše, da so s to kalkulacijo 

spremenjena dosedanja razmerja v spremi
njanju cen, to pa zaradi tega, ker je v njej 
upoštevana dejanska mesečna inflacija (ca 
20%) in obveznost realnega plačila OD de
lavcem po končani sezoni vse do sezone v 
naslednjem letu. 

Kot informacija je bilo na seji povedano, 
da je turistična taksa v Poreču 7.000 din, v 
Nerezinah pa 2.500 din za otroke med 7. in 
14. letom starosti ter 5.000 din za starejše. 
Tudi trajektna zveza med Krkom in Cresom 
je že vzpostavljena. 

Recepcija v Nerezinah ugotavlja, da neka
tere delovne organizacije zaračunavajo svo
jim delavcem storitve celo trikrat višje, kakor 
jih je določil izvršilni odbor. Ker se gostje 
zaradi tega razburjajo nad poslovno usmeri
tvijo Počitniške skupnosti, je IO sklenil, da 

Prejeli so jih: 
- Obrtno združenje Krško za finančno pomoč 

pri nakupu medicinske opreme: 
- kolektiv Rudnika rjavega premoga Senovo 

za dolgoletno pomoč pri reševanju stano
vanjske problematike zdrvstvenega osebja 
in za izdatno finančno pomoč, ki je omogo
čila ustanovitev ambulante medicine dela v 
zdravstveni postaji na Senovem; 

- kolektiv Laboda - TOZD Libna za finančno 
pomoč pri nakupu medicinske opreme; 

- Pavel Majcen iz Prekope za denarno pomoč 
pri nakupu medicinske opreme. 

Delovnim jubilantom je za 10, 20 in 30-let-
no delo v zdravstvu predsednik delavskega 
sveta podelil priložnostne nagrade ter se z be
sedami zahvale poslovil od sodelavcev, ki so 

letos odšli v pokoj. To so dr. Nedeljka Podko-
njak, dr. Rudolf Malavašič in višji dentist Vid 
Budna. 

Strokovni del srečanja je bil letos posvečen 
problemom zobozdravstva (lani je bila vodil
na tema Družinski zdravnik!), pričela pa ga 
je dr. Blandina Markovič s predstavitvijo zo
bozdravstvene dejavnosti v občini Krško. 
Problem strahu pri otrocih v stomatološki šol
ski ambulanti sta predstavila dr. Miloš Ninčič 
in prim. mag. Miomir Leštarevič. Tatjana 
Smolej je zbranim spregovorila o delu sestre 
za preventivno vzgojo v zobozdravstvu, med
tem ko je dr. Duro Ravnic (internist-revma-
tolog iz pobratene Bajine Bašte) poročal o 
raziskavi Iveline Havverfield "Zdravstvene 
razmere ob koncu 19. in v začetku 20. stoletja 
v Srbiji". 

naj DO objavijo v svojih razpisih ločeno svoje režijski stroški za nezasedena ležišča obraču-
cene in cene PS. IO je korigiral plačevanje navajo enako kakor v Nerezinah (med 25.6. 
režijskih stroškov za Materado tako, da se in 31.8. vsako sezono). 

Poročilo o rezultatih 
vzgojno-izobraževalnega dela 
z učenci Romi 
na osnovnih šolah v OE Novo mesto v šolskem letu 1987/88 

1. Število učencev Romov v osnovnih šolah 
V osnovnih šolah na območju OK Novo mesto je bilo v lem šolskem letu vključenih 291 

učencev Romov. Od teh jih je bilo 41 ali 14 % na osnovnih šolah s prilagojenim programom 
(Črnomelj 27, Novo mesto 10, Mirna 4). 

Večina romskih učencev se šola na osnovnih šolah v občini Novo mesto (110) in Črnomelj 
(102). V občini Krško imajo Romske učence vpisane le v OS Lcskovcc - v obravnavanem šol. 
letu jih je bilo 33. Število vpisanih šoloobveznih romskih olrok se i/ leta v lelo povečuje (v 
zadnjih petih letih za 31), čeprav zaradi nenehne migracije ler duševne oziroma telesne priza
detosti posameznih otrok evidenca še ni povsem urejena. 

Zbrani podatki kažejo, da večina (87 %) učencev Romov obiskuje razredno stopnjo in da 
jih je bilo v tem šolskem letu le 41 ali 13 % na predmetni stopnji (leto poprej 15 %) . V lem 
letu nobenemu ni uspelo prili v 8. razred. 

2. Priprava romskih otrok na šolo 
V šol. letu 1987/88 je prvi razred obiskovalo 116 učencev Romov, od teh prvikrat 66 ali 57 %. 
Podatki kažejo, da skoraj polovica (45 %) romskih učencev ni obiskovala organizirane 

priprave na šolo. čeprav vzgojitelji in učitelji ugotavljajo, da bi bila za le otroke, upoštevajoč 
okoliščine, v kakršnih odraščajo, nujno potrebna dveletna mala šola. 

Šole poročajo, da je pripravo na šolo redno obiskovalo 23 romskih olrok (9 od teh v 
dnevnem varstvu), neredno pa 13 (od leh 4 v dnevnem varslvu). V OS Lcskovcc so v lem 
času obiskovali pripravo na šolo 4 otroci, trije od njih redno. 

Razumljivo je. da se li otroci ob vstopu v šolo močno razlikujejo od svojih vrstnikov po 
življenjskih izkušnjah, osnovnih higienskih in delovnih navadah, socializaciji, razvitosti psihič
nih funkcij, predznanja in komuniciranja. Od 66 učencev I. razreda jih 10 sploh ni razumelo 
slovenskega jezika. 29 komaj zadovoljivo in 27 (manj kot polovica) jih je razumelo slovenski 
jezik. Zato so romski učenci težko sodelovali v vzgojno-izobražcvalncm procesu in so bili 
lahko manj uspešni, kot bi jim dovoljevale njihove intelektualne sposobnosti. 

3. Uspešnost romskih učencev 
Učni uspeh učencev Romov se je v šol. letu 1987/88 v primerjavi z letom prej izbojšal /a 

6.6 %. a je bil še vedno skromen glede na učni uspeh njihovih slovensko govorečih vrstnikov. 
S pozitivnim uspehom je izdelalo 52.2 % učencev Romov. In še podatki .za OŠ Leskovee: od 
33 vpisanih učencev je bilo ob koncu šolskega leta 14 neoeenjenih, 2 sta bila nezadostna. 6 
zadostnih. 3 dobri in 8 prav dobrih. Med njimi so bili štirje taki, ki so razred ponavljali enkrat, 
eden dvakrat in 2 trikrat. 
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Lanskoletna 
proračunska poraba 
je bila 
v mejah dovoljene 

Strokovna služba za splošno porabo obči
ne Krško je za delegatsko obravnavo pripra
vila predlog odloka o zaključnem računu ob
činskega proračuna za leto 1988. 

S sprejetjem tega odloka naj bi delegati 
potrdili zaključni račun o izvršitvi proračuna, 
ki obsega: 

- zaključni račun proračuna s prihodki v 
višini 5.614.182.022 din, od katerih je 
361.056.930 din presežka prihodkov nad 

. odhodki; 
- zaključni'račun stalne proračunske rezer

ve s 96.142.220 din prihodkov in 84.142.220 
din presežka; 

- zaključni račun sredstev za zdravstveno 
varstvo živali, ki izkazuje 91.905.420 din pri
hodkov in 4.793.090 din presežka. 

Po tem odloku bi se vsi presežki prihodkov 
prenesli kot prihodki posameznih računov v 
leto 1989. 

Sestavni del odloka so vsi zaključni računi 
z vsemi prilogami, iz katerih so razvidni vsi 
viri pritekanja denarja v občinski proračun in 
vsi nameni, za katere so bila ta sredstva po
rabljena. 

Nekoliko boljša je tudi kakovost učnega uspeha, čeprav je še vedno velik odstotek učencev 
z zadostnim uspehom (36 %) in zaskrbljujoče število neocenjenih (79 ali 27 % ) , ki jih je bilo 
celo nekoliko več kot v predhodnem letu. 

Po učnem uspehu učencev Romov so med posameznimi šolami velike razlike - gibljejo se 
v razponu od 0 do 100 %. 

Učenci ponavljala 
Število ponavljalcev je, žal, ostalo na ravni predhodnega leta; razred je ponavljalo 179 

učencev (61,5 % ) . 
Po podatkih za celotno območje OE Novo mesto se je zmanjšalo število učencev, ki so 

razred ponavljali enkrat, zato pa se je povečalo število tistih, ki so ponavljali dvakrat ali trikrat. 
To povečuje starostne razlike v posameznih razredih in bistveno otežuje vzgojno-izobraževalno 
delo. 

Ocene vedenja 
Ocene vedenja so se v primerjavi s predhodnim letom precej izboljšale - dva učenca sta 

imela oceno "vzorno" (leto prej nobeden) in število ocen "primerno" (180) se je povečalo na 
račun ocene "manj primerno" (34). Žal se ni znižalo število učencev, ki niso bili ocenjeni (75). 
V OŠ Leskovec je imelo 23 učencev oceno "primerno", 10 pa jih ni bilo ocenjenih. 

4. Obiskovanje pouka in podaljšanega bivanja 
Eden temeljnih vzrokov za učni (ne)uspeh romskih učencev je nedvomno izredno slab šolski 

obisk. Ta se je v primerjavi s predhodnim letom sicer nekoliko izboljšal, a je še vedno 120 
(41 %) učencev Romov neredno obiskovalo pouk, 44 vpisanih (15 %) pa ga sploh ni obisko
valo. V OŠ Leskovec je od 33 vpisanih redno obiskovalo pouk 19 učencev in 14 neredno. 

V oddelke podaljšanega bivanja je bilo vključenih 32 učencev (več kot polovica) manj kot 
leto prej in še polovica od teh je neredno ostajala v njih. 

Največ izostankov je v jesenskem in spomladanskem času. ko se selijo za zdravilnimi zelišči. 
Da bi razrešili ta problem, so na šolah izbirali različne ukrepe. Največ šol se je odločalo za 

obiske v naselju oziroma na domu. pisna sporočila staršem in skupnostim socialnega skrbstva, 
razgovore v šoli, roditeljske sestanke za romske starše v šoli, ponekod tudi v naselju, pomoč 
pri učenju, motivacijo pri ocenjevanju, prijave sodnikom za prekrške, zagotavljanje brezplač
nih šolskih potrebščin, oblačil, prevozov, skrb za higieno itd. Ob tem so ugotavljali, da je 
najuspešnejši osebni, neposredni stik s starši, ki ga je potrebno nenehno vzdrževati in poglab
ljati. Najmanj učinkoviti so administrativni ukrepi (prijava sodnikom za prekrške je imela 
pozitiven učinek le v posameznih primerih). 

Romski učenci, ki redno prihajajo v šolo, se postopoma uspešno vključijo v delo. K uspešno
sti dela teh učencev prispeva tudi ustrezen odnos učitelja, ki se zrcali v odnosu celotne razredne 
skupnosti do njih. 

Romski otroci so zelo občutljivi in morda bolj. kot si mislimo, čutijo, kdaj so sprejeti. Čim 
bolj se počutijo sprejete in enakopravne, tem manj težav je z njimi. Pomembno je, kako jih 
sprejemajo vrstniki, pa tudi njihovi starši. 

Ob spremljanju dela z romskimi učenci ugotavljamo, da se pedagoški delavci, ki delajo z 
njimi, prepogosto menjavajo. Izkušnje kažejo, da dosegajo večje uspehe tisti učitelji, ki pou
čujejo romske učence nepretrgoma več let, ker se nanje čustveno navežejo. 

(Nadaljevanje prihodnjič) 

Potapljaški dnevi 
v Nerezinah 

Kot lahko vidite iz slike, so potapljači, člani 
Društva potapljačev VIDEM iz Krškega, iz
koristili prvomajske praznike za odkrivanje 
znanih in neznanih, prijetnih in neprijetnih 
značilnosti našega podvodnega sveta. 

Društvu so se pridružili tudi člani potaplja
ške sekcije KKK LIPA iz Krške vasi - pet jih 
je bilo - tako da se je skupaj akcije udeležilo 
osemnajst potapljačev iz Posavja. Osnovni 
namen dnevov potapljanja je bil opravljanje 
izpita za mlajše potapljače. Teoretični del so 
kandidati opravili že v Krškem, medtem ko 
so v Nerezinah opravljali samo praktični del 
izpita. 

Preizkušnjo je opravilo vseh šest tečajni
kov, sicer ustanoviteljev društva. Tudi osta
lim potapljačem je uspelo potrditi kategorijo. 

Dnevi pred izpitom in po njem so bili na
polnjeni samo s tremi aktivnostmi: potaplja

njem, obnavljanjem energije in počivanjem. 
Drugih aktivnosti tudi nismo mogli izvajati, 
saj se je vreme v celoti zarotilo proti nam; 
nagajalo nam je od samega začetka. Začelo 
se je z burjo, nadaljevalo z dežjem, vetrom in 
tako cele dneve. Edini sončni dan smo pora
bili za skromno tekmo v odbojki in praktični 
izpit. Kljub dobrim in uspešnim pripravam so 
tečajniki začetek izpita pričakali z dobro pri
krito tremo, kar pa jim ni preprečilo, da izpita 
ne bi opravili uspešno. 

Ostale dneve po izpitu smo člani društva 
izrabili za nabiranje potapljaških izkušenj. Pri 
tem sta se najbolj izkazala predsednik dru
štva, sicer samostojni potapljač Mitja de Gle-
ria, in predsednik vzgojne komisije, inštruk
tor potapljanja Željko Povh. Oba sta kljub 
mrazu in dežju opravila po dva potopa dnev
no ter s tem omogočila vsem začetnikom, da 
znanje, pridobljeno na tečaju, začnejo upo
rabljati v praksi. 

Tako kot vreme se tudi ribe in ostale mor
ske živalce niso preveč izkazale. Kot da bi 
čutile, da prihajajo novopečeni potapljači. 
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V posebnem poročilu, ki je dodano predlo
gu odloka, strokovna služba za splošno po
rabo med drugim pojasnjuje, kako se je do
ločala oziroma gibala višina (meja) dovoljene 
proračunske porabe: 

Po odloku o proračunu občine Krško za 
leto 1989, ki ga je SO Krško sprejela 17. mar
ca lani, je bil sprejet proračun v višini 
3.505.201.000 din, kar je pomenilo za 76 od
stotkov višjo porabo kot v letu 1987. S spre
membami zakona o začasnem omejevanju, 
ki je predvidel rast proračunskih prihodkov v 
primerjavi z realiziranimi v posameznih obra
čunskih obdobjih, je bila nato določena rast 
splošne porabe v primerjavi s predhodnim 
letom za 142 odstotkov. Zato je bil opravljen 
rebalans proračuna na višino 5.154.136.000 
din ali za 47 odstotkov več, kot je znašal 
prvotni proračun. 
Realizirani prihodki proračuna za leto 1988 
v znesku 5.614.182.082 din pa v primerjavi 
s prihodki v letu 1987 pomenijo povečanje 
za 157 odstotkov. 

Odločite se za: 

NAKUP UČBENIKOV 
S PLAČILOM 
V TREH OBROKIH 

Po neuspešnih poskusih, da bi prido
bila kredite oziroma subvencije, ki bi po
cenili izdajanje učbenikov in torej tudi 
njihov nakup, se je Državna založba Slo
venije sklenila povezati s sindikalnimi 
organizacijami in z njihovo pomočjo 
omogočiti staršem šoloobveznih otrok 
tak nakup šolske literature, ki bi manj 
obremenil družinski proračun. 

Po sedanjih ocenah bo prodajna cena 
kompleta učbenikov za učenca višje 
stopnje osnovne šole za prihodnje šolsko 
leto presegla 500.000 din. Zato se name
ravajo vse založbe, ki izdajajo šolsko li
teraturo - poleg DZS so to še Mladinska 
knjiga, Tehniška založba Slovenije, Za
ložba Obzorja in Domus - povezati ter 
učbenike organizirano zalagati in proda
jati. Ugodnost, ki jo ponujajo kupcem, 
je plačilo v treh obrokih (junija, julija in 
avgusta) ali 25-odstotni popust pri naku
pu z gotovino do 15. junija letos. 

Ob tem založbe pričakujejo sodelova
nje oziroma pomoč izvršnih odborov sin
dikalnih organizacij. Ti naj bi na podlagi 
katalogov učbenikov za osnovno šolo in 
prvi letnik srednjih šol zbrali naročila v 
svojih delovnih organizacijah, nato pa 
skupno naročilo z nakazilom prvega 
obroka kupnine posredovali Državni za
ložbi Slovenije, in sicer do 15.6.1989. 
Drugi obrok bi bilo treba poravnati do 
15.7. in tretjega do 15.8. letos. Tako pla
čane učbenike bi kupci dobili med 15. in 
25. avgustom. 
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polni lovske krvi in strasti, so se umaknile v 
modrino, globino in razpoke, kjer jih neizku
šeno oko ni moglo oziroma znalo ujeti."Ce-
ho" so plačale školjke, tu pa tam tudi kakšna 
sipa oziroma hobotnica, ki je svoji inteligenci 
navkljub pozabila, da mladina bolj ceni poln 
trebuh kot pa podvodne družabne igrice. 
Lahko samo upamo, da bo ta lovsko- hranilna 
mrzlica z leti uplahnila ter da bodo novopeče-
ni potapljači ugotovili, da lahko uživajo tudi 
z očmi in ne samo z usti. 

Dnevi so hitro minili. Večina potapljačev 
je odšla že v torek. Manjša skupina, kije osta
la, pa je bila za svojo potrpežljivost poplačana 
z lepim vremenom, grdobino (vrsta zelo ce
njene ribe) in morskim konjičkom, ki se je 
tako prenajedel, da še plavati ni mogel. 

Večjih morskih roparic (morskih psov ipd.) 
razen nas ni bilo, tako da so se vsi potapljači 
vrnili živi in zdravi - le malo prehlajeni. 

strelovod 

Po opravljenem teoretičnem izpitu in praktič
nih vajah v bazenu sledi praktični izpit na mor
ju, ki se začne s skokom v vodo. 

Plesni studio "Videm" 

Prvič občinsko 
prvenstvo 
v družabnih plesih 

Potem ko je v občinskem središču lansko 
leto zaživela plesna sekcija Luna pod streho 
Literarnega kluba "Beno Zupančič", so bili s 
plesnim vrtcem in skupino jazz baleta dani 
prvi pogoji za širšo in trajnejšo uveljavitev 
plesne dejavnosti v krški občini. Poleg števil
nih tečajev in programov pod vodstvom 
mentorja Dušana Vodlana je prav prednovo-
letna prireditev Luna se predstavlja z okoli 
150 nastopajočimi in polno dvorano krškega 
kulturnega doma opozorila tudi "odgovome 
dejavnike", da je ples tisto, za kar se mladi 
v teh časih množično odločajo in za kar imajo 
tudi široko podporo svojih staršev. 

Po novem letu tako ni bilo več potrebno 
"literarno" pokroviteljstvo, saj je bil led pre
bit. Plesna dejavnost je dobila prostore v te
lovadnici OŠ dr. Mihajla Rostoharja, dija
škem domu in drugod, mentorsko in organi
zacijsko delo pa je prevzel tačas edini stro

kovni delavec na našem območju, Dušan 
Vodlan s Senovega. Vodlan je osnoval tudi 
plesni studio, ki nosi ime svojega pokrovitelja 
- TCP "Videm", podpore pa je deležen tudi 
s strani Občinske zveze prijateljev mladine 
in drugih. 

Prvi konkretni rezultat organiziranega dela 
z mladimi (čeprav je le-to seveda potekalo 
že prej) je nedavno prvo občinsko prvenstvo 
v družabnih plesih za učence osnovnih šol. 
Prvenstva, ki je potekalo v DKD Edvarda Kar
delja v Krškem, se je tokrat udeležilo 5 
osnovnih šol iz krške občine in kot gost OŠ 
Blanca iz sevniške občine. 
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Živko Sebek, sekretar SO Krško, je ob iz
ročitvi prehodnega pokala zmagovalni ekipi 
OŠ Leskovec izrazil priznanje organizator
jem tekmovanja in hkrati željo, da bi bilo v 
naslednjih letih to srečanje mladih plesalcev 
še množičnejše in kvalitetnejše. 

Rezultati 
Osnovne šole ekipno: 1. OŠ Leskovec, 

828 točk; 2. OŠ Krško, 678 točk; 3. OŠ 
Raka, 405 točk; 4. OŠ Senovo, 5. OŠ Bre
stanica, 6. OŠ Blanca. 

Pari - kategorija 1. in 2. razred: 1. Rija Ži-
berna in Barbara Kerin (Oš Leskovec), 96 
točk; 2. Dragana Budiner in Darja Dobršek 
(Oš Krško), 89 točk; 3. Sebastjan Vodlan in 
Ana Konstantinovič (OŠ Krško), 70 točk; ka
tegorija 3. in 4. razred: 1. Diana Budiner in 
Maja Kraševec (OŠ Krško), 108 točk; 2. Mar
ko Matešič in Jasmina Antolič (OŠ Lesko
vec), 74 točk; 3. Vanja Makaj in Ksenija Biz
jak (Oš Senovo), 66 točk; kategorija 5. in 6. 
razred: 1. Anja Rostohar in Alenka Dimec (OŠ 
Leskovec), 158 točk; 2. Helena Petrič in Na
taša Vresk (Oš Krško), 122 točk; 3. Blanka 
Lubi in Suzana Kos (OŠ Krško), 101 točka; 
kategorija 7. in 8. razred: 1. Silvo Krošelj in 
Katarina Ulčnik (OŠ Raka), 232 točk; 2. Mar
tin Kerin in Tina Metelko (OŠ Raka), 173 točk; 
3. Igor Čuček in Mojca Kerin (OŠ Leskovec), 
114 točk. 

Prvo soboto v maju so se plesalci krške 
občine udeležili tudi območnega prvenstva 
v Novem mestu in z dvema uvrstitvama v 
polfinale ter šestimi v četrtfinale dosegli do
stojno predstavitev naše plesne dejavnosti. 

Vse večji odziv mladih in tudi starejših 
Krčanov na vabila Plesnega studia "Videm" 

Krška skupina nastopajočih plesalcev. 

v njegove plesne tečaje in programe zahteva 
rednejše razmišljanje o tem, da bi v mestu 
pridobili namenski prostor za plesno dejav
nost, saj dosedanji v celoti ne ustrezajo, 
predvsem pa ne dovoljujejo potreb po še 
večjem razmahu številnih plesnih zvrsti za 
vse generacije. -™-

Ob zaključku plesne sezone 

Dve prireditvi 
v znamenju plesa 

Plesni studio "Videm" iz Krškega priprav
lja v sodelovanju z agencijo za intelektualne 
storitve Opus iz Sevnice kar dve prireditvi ob 
zaključku letošnje plesne sezone v krški obči
ni. 

Prva bo v času praznovanja občinskega pra
znika - z naslovom Mladi v plesu in glasbi (v 
soboto, 10. junija), na njej pa se bodo pred
stavili z najrazličnejšimi plesnimi točkami 
učenci plesnega studia in pokazali, kaj so se 
minulo sezono že naučili. Posebno zanimiv 
bo tudi nastop najboljših plesnih parov z ob
činskega prvenstva in plesne skupine krškega 
studia. Na prireditvi bodo sodelovali tudi 
učenci citrarske šole Mirana Kozoleta s Seno
vega in mladinski pevski zbor OŠ Brestanica 
pod vodstvom Stanke Macur. 

Prava priložnost za ljubitelje elitnih veče
rov bo program z naslovom Plesni koktejl v 
soboto, 17. junija v avli Delavskega kulturne
ga doma Edvarda Kardelja v Krškem. Obeta 
se vam družabno srečanje z izbranim kultur
nim programom, v katerem bo poudarek na 
plesnih točkah, manjkalo pa ne bo tudi glas
benih in drugih prispevkov domačih in gostu
jočih izvajalcev. Ta prireditev sodi v praznični 
program krajevnega praznika KS Krško. 

Gorenji Leskovec 
Trideseti april je bil za krajane Gorenjega 

Leskovca (Sv. Antona) kljub dežju lep dan. 
Po preko 4300 urah prostovoljnega dela so 
tega dne svečano odprli nove asfaltirane od
seke cest, ki bodo ta zaselek približali Seno

vemu in Blanci. Praznovali pa so še dve oblet
nici - 100-letnico izgradnje šole pri Sv. Anto
nu in 45-letnico partizanske šole v isti stavbi. 
Verjetno ni bilo krajana, ki ob bogatem kul
turnem programu ni bil upravičeno ponosen 
na svoj kraj. 

Tudi Jože Korinšek, član predsedstva RK 
SZDL - sicer Senovčan, je v svojem govoru 

Od leve: slavnostni govornik, član P RK SZDL, Joie Korinšek, predsednik skupščine KS\ 
Senovo Roman Sotler, dobitnik bronastega znaka OF Franc Lapuh, Tatjana Večko in Anta 
Pleterski. (Foto: A. Petrovič) 
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pohvalil izredno prizadevnost krajanov Gore-
njega Leskovca, da si s svojim delom in pri
spevki omogočijo lepši jutri. Sicer pa se je 
slavnostni govornik dotaknil tudi trenutne 
politične situacije in med drugim dejal: "Se
veda nam je vsem jasno, da ekonomske refor
me ne bo brez reforme političnega sistema in 
reforme družbenopolitičnih organizacij. Pre
nova Zveze komunistov, Zveze sindikatov, 
Socialistične zveze in Zveze socialistične mla
dine kot tudi čedalje širše pojavljanje različ
nega združevanja občanov v razne zveze po
meni intenzivno iskanje ravnovesja v pogojih 
političnega pluralizma. Politični pluralizem je 
nujni spremljevalec ali celo pogoj za naš na

daljnji ekonomski in družbeni razvoj... Ne 
moremo pa pristati na razmišljanje nekaterih 
novih zvez, da Socialistična zveza v bodoče 
ne bi več imela članstva. To bi pomenilo, da 
umetno ustvarjamo prazen prostor za nekoga 
drugega in da odstopamo od aktivnega zavze
manja za svoj program... Vsa ta demokratič
na dogajanja v Sloveniji omogočajo iskanje 
naše skupne poti za izhod iz krize po demo
kratični poti in še večjo demokracijo, in v dru
žbeno ter osebno bogatejše življenje." 

In ravno za prizadevanje za družbeno in 
osebno bogatejše življenje je krajevna konfe
renca SZDL Senovo na proslavi podelila tudi 
bronaste znake OF naslednjim tovarišicam in 

tovarišem: Janezu Ceglarju, Ivi Dernač, Dra
gu Dremlju st., Nadi Jelenko, Francu Lapu
hu, Boži Ojsteršek, Antonu Remihu in Ivanu 
Umeku. 

Prireditelji pa so ob praznovanju obletnice 
šole skoraj pozabili na tiste, ki so tej šoli dajali 
vsebino in življenje - na učitelje, ki so pouče
vali na tej šoli. Že res, da so jih povabili na 
proslavo, pozabili pa so vsaj na pozdrav in 
prisrčen stisk roke. Mislim, da tudi izgovor: 
"Pa saj je to opravila tovarišica ravnaeljica" 
ne bo odpravil grenkega priokusa pri vablje
nih tovarišicah. Saj jim je tudi pogled na ob
činske in krajevne veljake v "posebni sobi" 
marsikaj povedal. 

T. Petrovi* 

KS Veliki Podlog: 
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Nudenje prve medicinske pomoči in evakuacija prizadetih iz s potresom poškodovanih objektov. (Foto: Branko Zuber) 
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Nedavno je v krški " Videm " te prispela opre- "j ~N 
ma za novi kotel na lubje, ki bo - če bo vse po \/ J*-* 
sreči - septembra nared za poskusno obratova- SnST"*"" 
nje. (N.K., joto: Črt Čargo) 

OBVEŠČEVALEC 
iusno KtnEnTim nmarn guma • umu atsm 

Zaposlenim iz krškega "Vidma" se dopustni-
ški standard, kar zadeva izbor oziroma kvali
teto letoviških objektov, neprestano veča. V 
Atomskih toplicah pri Podčetrtku so letos na
domestili prikolice s tremi letoviškimi hišica
mi. (N.K., joto: Črt Čargo) 

-V^v 

itega podjetniškega obnašanja in vključevanju visoko strokovnih kadrov -v slovenski papirni industriji eden od pogojev za njeno uspes-no poslovno vključevanje v tržno gospodarjenje za učinkovito pripravo panoge na razmere, ki jih bo prinesla Evropa '92 s svojimi zahtevnimi standardi. 

S seje skupščine panožnega združenja 

Uvozne dajatve za opremo 
so veliko breme 
za papirno industrijo 
Tovarna "Videm" je bila 16. maja letos gostiteljica 5 . seje skupščine Sploinega združenja celulozne, papirne in papirno-predelovalne industrije, ki deluje v okviru slovenske gospodarske zbornice. 
Seje 

ob predsedniku pošlo 
so se iz krike DO udele-aoslo-Silvu vodnega odbora tovarne Gorencu - tudi člani PO Milo« Medved, svetovalec PO Marjan Hladnik ter direktorja Priprave lesa in brestaniškega TES-a ftn-ton Vodiiek in Aleksander Lileg. 

Silvo Gorenc je kot predsedujoči pozdravil udeležence, med njimi tudi predstavnika Republiškega komiteja za industrijo in gradbeništvo ter SploS nega združenja za gozdarstvo. 
Udeleženci so se seznanili s po ročilom o delu združenja v minu lem obdobju in obravnavali aktu alne teme, kot so uresničevanje zakona o podjetjih, priprave na Evropo '92 in amandmaji k slovenski ustavi z družbenoekonomskega vidika. 
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T 2 > OBVEŠČEVALEC 
mZuS"""** SIISIIO KOLEKTIV* TOMU* C iL IHM K PIPIIUI KBŽKO 

Silvo Gorenc je udeležence 
informiral a srečanju sloven
skih gospodarstvenikov z ftnte-
jein Markovi čem v Radencih. V po 
govoru je predsednika zveznega 
izvrinega sveta namreč izrecno 
v imenu panoge zaprosil, naj 

Krško na območju občine v letu 1988. V njem 
je podrobno predstavljena dejavnost na vseh 
področjih, ki jih je pristojna nadzorovati mili
ca. 

V poročilu navajajo, da lani, enako kot leto 
poprej, PM ni obravnavala nobenega kazni
vega dejanja s političnim obeležjem, pač pa 
le dva prekrška take vrste (napisi s sovražno 
vsebino). Prekinitve dela" so bile štiri, kar je 
skoraj pol manj kot leto prej, ob njih pa ni 
bilo nobenih kršitev javnega reda in miru niti 
poškodovanja družbenega premoženja. Na 
področju javnega reda in miru se je precej 
zmanjšalo število prekrškov. 

Nasprotno pa se je lani povečalo število 
kaznivih dejanj na področju kriminalitete (ta
tvine, poškodovanje tuje stvari, lahke telesne 
poškodbe, posilstva, 30 primerov gospodar
skega kriminala - 1 več kot leta 1987). Razi
skanost kaznivih dejanj se je nekoliko po
slabšala, kar gre predvsem na račun pove
čanja njihovega števila. 

V železniškem prometu sta bila lani dva 
smrtna primera (leta 1987 eden). Zaradi iztir-
jenj, ki so nastala, ni bilo večje materialne 
škode niti ni bil oviran železniški promet. 
Znova pa v poročilu opozarjajo na nevarnost 
železniškega prehoda v Stari vasi in pripomi
njajo, da se je bilo v več primerih le naključju 
mogoče zahvaliti, da ni prišlo do nezgod na 
tem mestu. 

Požarna varnost se je, sodeč po številu 
požarov, bistveno spremenila, saj je bilo lani 
12 požarov, leta 1987 pa kar 27. Vseeno pa 
stanje požarne varnosti zbuja skrb, zlasti če 
upoštevamo materialno škodo. Tudi požar
novarnostna kultura se kljub opozorilom ni 
izboljšala; ljudje še vedno kurijo v bližini go
zdov in travnikov ter puščajo ogenj brez nad
zorstva. 

ZIS razbremeni tako kapitalno zahtevno industrijo, kot je papirniška, gospodarskih dajatev, da bo lahko konkurenčna. Zavzel se je tudi za čim bolj enake po goje Gospodarjenja in predsedniku TIS omenil med drugim tudi to, da je npr. omogočen uvoz pa pirja brez carine, za surovine pa mora papirna industrija plačevati carinske dajatve... 

Združevanje 
sredstev 
solidarnosti 
v stanovanjskem 
gospodarstvu 

Skupščina Samoupravne stanovanjske 
skupnosti Krško je 27. marca letos dala po
budo skupščini občine Krško za sprejem od
loka o združevanju sredstev solidarnosti v 
stanovanjskem gospodarstvu zaradi nujne 
uveljavitve določil spremenjenega 37. člena 
zakona o stanovanjskem gospodarstvu. 

S spremembami in dopolnitvami zakona o 
stanovanjskem gospodarstvu (Ur. list SRS, 
št. 11 /88) se sicer ohranja dosedanji način re
ševanja stanovanjskih vprašanj iz sredstev 
solidarnosti, vendar pa sprememba 37. čle
na zakona razširja namene uporabe solidar
nostnih sredstev tudi za kreditiranje gradnje. 

Obračun obveznosti 
za pospeševanje 
razvoja gospodarsko 
manj razvitih republik 
in SAP Kosovo 
za leto 1988 

Nadzorovali so tudi stanje na področju va
rovanja družbenega premoženja in večkrat 
ugotovili, da varnostniki malomarno oprav
ljajo svoje delo, ocenjujejo pa, da je stanje 
boljše kot v predhodnem letu. 

Pregled varnostnih razmer v cestnem pro
metu je najobsežnejši del poročila. V njem 
ocenjujejo, da so bile ceste v naši občini v 
preteklem letu precej dobro urejene, regio
nalne in magistralne ceste pa tudi dokaj red
no vzdrževane. Tudi stanje prometne signa
lizacije je bilo po njihovi oceni dosti boljše 
kot v preteklih letih. Kljub temu se stanje pro
metne varnosti, če ga ocenjujemo po številu 
prometnih nezgod in njihovih posledicah, v 
primerjavi z letom 1987 ni bistveno spreme
nilo. Enako velja za vzroke teh nezgod, saj 
je med njimi na prvem mestu še vedno nepri
merna hitrost, na drugem nepravilna stran in 
smer vožnje; vožnja pod učinkom alkohola 
je posredno vplivala tako na prvi kakor na 
drugi vzrok. 

Postaja milice je tudi v preteklem letu stal
no sodelovala s krajevnimi skupnostmi, or
ganizacijami združenega dela, občinskim 
sekretariatom za notranje zadeve, občinskim 
organom za vodenje postopka o prekrških, 
pravosodnimi organi, medobčinskim inšpek
toratom in upravo za notranje zadeve. 

nakupe in prenove stanovanj in stanovanj
skih hiš v družbeni in zasebni lasti za delav
ce, delovne ljudi in občane ter njihove druži
ne z nižjimi dohodki, t.j. za mlade strokovnja
ke, mlade družine, družine z večjim številom 
otrok in družine, ki prvič rešujejo svoje stano
vanjsko vprašanje. 

V predlogu odloka o združevanju sredstev 
solidarnosti v stanovanjskem gospodarstvu, 
ki sta ga pripravila SSS Krško in občinski 
komite za družbeno planiranje, razvoj go
spodarstva in urejanje prostora, je predlaga
no povečanje prispevka iz naslova solidar
nosti od sedanjih 2,10 odst. iz dohodka od 
osnove BOD na 3,58 odst. iz dohodka od 
osnove BOD. 

Stopnja 3,58 odst. iz dohodka od osnove 
BOD predstavlja dosedanji prispevek iz na
slova solidarnosti v višini 2,10 odst. in prenos 
prispevka vzajemnosti in prenove stanovanj 
v višini 1,48 odst. ter tako ne predstavlja po
večane obremenitve. To je tudi razlog, da 
izvršni svet predlaga delegatom, da odlok 
sprejmejo v enofaznem postopku. 

Iz utemeljitve 

Obračun obveznosti do gospodarsko 
manj razvitih republik in SAP Kosovo se je z 
novim zakonom, sprejetim konec septembra 
1988 v republiški skupščini, bistveno spre
menil v primerjavi s prej veljavnim. Zavezanci 
so uporabljali novi zakon že pri obračunu za 
lansko devetmesečje. S tem zakonom se je 
spremenila osnova za obračun obveznosti 
(prej je bil to poslovni sklad), odpravljene so 
bile odbitne postavke in olajšave. Po določi
lih novega zakona so zavezanci vse gospo
darske organizacije ne glede na doseženi 
poslovni izid. Obračunska osnova je doseže-

NAS GLAS 
SKUPNE DELEGATSKE INFORMACIJE 

Varnostne razmere so še vedno 
najslabše v prometu 

Med poročili o delu družbenih organov bo 
na delegatskih klopeh na torkovem zaseda
nju občinske skupščine tudi poročilo o var-

Delavci postaje milice so tudi lani sprem
ljali stanje na področju varovanja človekove
ga naravnega in bivalnega okolja, vendar 
večjih primerov onesnaževanja niso odkrili. 
Pri delu na tem področju so tesno sodeovali 
z Medobčinskim inšpektoratom Krško in ga 
o vseh pojavih obveščali. 
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ni dohodek, povečan za obračunano amorti
zacijo, stopnja pa je enotna in znaša 2,8 od
stotka. Edina olajšava so naložbe v nerazvita 
območja naše republike. 

Obračunana obveznost krškega gospo
darstva do manj razvitih je lani znašala 11 
milijard 825 milijonov din. Za primerjavo naj 
povemo, da je v tem letu gospodarstvo obli
kovalo 55 milijard 131 milijonov din akumula
cije. Od celotnega zneska obveznosti do 
manj razvitih odpade 3 milijarde 942 milijo
nov ali ena tretjina na Nuklearno elektrarno, 
3 milijarde 623 milijonov ali 30,6 odst. pa na 
Tovarno celuloze in papirja. 

Olajšave zaradi vlaganj v manj razvita ob
močja v SR Sloveniji je imelo lani 22 organi
zacij združenega dela, skupaj pa so znašale 
1 milijardo 727 milijono\rdin (leto prej le 93 
milijonov). Za ta znesek se je zmanjšala obra
čunana obvezost. Tako obračunano obve
znost (10 milijard 98 milijonov) so organizaci

je lahko poravnale z vplačevanjem mesečnih 
akontacij v sklad za kreditiranje hitrejšega 
razvoja gospodarsko manj razvitih področij 
ali v obliki združevanja sredstev (po lastnih 
samoupravnih sporazumih ali po sklepu 
koordinacijskega odbora). V primerjavi z le
tom 1987 se je obveznost gospodarstva do 
manj razvitih povečala za 323 odst. V obliki 
akontacij je krško gospodarstvo lani vplačalo 
6 milijard 752 milijonov din, združilo pa je 2 
milijardi 417 milijonov din. Po končanem 
obračunu za leto 1988 so bile pri 31 organi
zacijah poravnane obveznosti nižje od obra
čunanih za milijardo 978 milijonov din. Razli
ko so morale vplačati do 15. marca letos. Pri 
8 organizacijah pa so bile vplačane obvezno
sti za 738 milijonov din višje od obračunanih 
in ta znesek bodo poračunale pri letošnjih 
mesečnih akontacijah. 

Hkrati z obračunom obveznosti za manj 
razvite za leto 1988 so organizacije izračuna

le tudi mesečne akontacije za obdobje ja-
nuar-marec 1989. Mesečna obveznost 
krškega gospodarstva po tem obračunu 
znaša 1 milijardo in 7 milijonov din. 

Na koncu naj povemo, da je že pripravljen 
predlog zakona o spremembah in dopolni
tvah zakona o zagotavljanju in izpolnjevanju 
obveznosti SR Slovenije za pospeševanje 
razvoja gospodarsko manj razvitih republik 
in SAP Kosovo. Spremembe se nanašajo 
predvsem na olajšave pri izpolnjevanju ob
veznosti do sklada federacije, ki so jih delež
ni zavezanci z naložbami na manj razvitih ob
močjih naše republike. Potrebne so bile zato, 
ker stopnje obveznosti po republiškem za
konu ni možno povečati nad sedaj veljavno 
2,8 odst., ta pa dopušča obseg olajšav do 
največ 0,6 odst. od osnove. 

Ivanka Novosolič 
SDK - podružnica Krško 

Skupna 
in splošna poraba 
v prvi tretjini leta 

V prvih štirih mesecih letošnjega leta so 
vplačila bruto prihodkov SIS družbenih de
javnosti in proračunov družbenopolitičnih 
skupnosti znašala 63 milijard 800 milijonov 
din. Devetdeset odstotkov tega zneska od
pade na vplačila za SIS družbenih dejavno
sti. Njihova sredstva so za 244 odst. višja kot 
v enakem obdobju lani, v primerjavi s pov
prečjem leta 1988 pa za 150 odstotkov. 

Najvišjo rast vplačil imata skupnost za za
poslovanje (510 odst.) in zdravstvena skup
nost (294 odst.) - obe zaradi zvišanih pri
spevnih stopenj. Najnižja je rast vplačil za 
raziskovalno skupnost (140 odst.), kar je po
sledica znižanja prispevne stopnje za repu
bliško raziskovalno skupnost. 

Če pogledamo strukturo razporeditve 
sredstev na posamezne SIS, vidimo, da od
pade 53 odst. na zdravstveno skupnost in 
nekaj več kot 21 odst. na izobraževalno 
skupnost, preostala petina pa na vse ostale 
skupnosti. 

Potrditev 
zaključnega računa 
davkov 
in prispevkov 

V skladu z zakonodajo je celotni zaključni 
račun davkov in prispevkov občanov občine 
Krško za leto 1988 3. aprila letos pregledala 
posebna strokovna komisija, ki je bila imeno
vana na seji občinskega izvršnega sveta. Po 
pregledu je bil zaključni račun davkov in pri
spevkov posredovan Upravi za družbene 
prihodke SRS. 

Zaključni račun izkazuje obremenitev dav
čnih zavezancev v višini 9.739 milijonov din, 
odpise v višini 38,8 milijona din, realizacijo 
plačil v višini 9.252 milijonov din in zaosta
nek, ki je ob koncu leta 1988 znašal 447 mi
lijonov in pol. 

Naloga zbora združenega dela in zbora 
krajevnih skupnosti je, da se na svojih sejah 
odločita o sprejetju odloka o potrditvi za
ključnega računa davkov in prispevkov ob
čanov občine Krško za leto 1988. 

Krška ekipa slušno prizadetih igralcev malega nogometa. (Foto: Vlasta Moškon) 

potekalo na igriščih pri OS Milke Kerin in De
lavnicah pod posebnimi pogoji v Leskovcu 
pri Krškem. Udeležile so se ga ekipe društev 
iz Nove Gorice, Celja, Maribora, Novega me
sta, Ljubljane in Krškega. Tekmovanje si je 
ogledalo tudi veliko slušno prizadetih obi
skovalcev, ki so bodrili svoje tovariše in se 
srečali s prijatelji. 

Prijetno, sončno vreme je pripomoglo k 
veselemu razpoloženju in tekmovanju. Tek
movanje je potekalo po sistemu skupin A in 
B. Končni rezultati tekem so naslednji: prvo 
mesto so osvojili Celjani, drugo Mariborčani, 
tretje Krčani, četrto Ljubljančani, peto Novo-
meščani in šesto Novogoričani. 

Uspešno organizacijo so nam poleg Zveze 

Društvo slušno prizadetih: 

Republiško 
prvenstvo 
v malem nogometu 

Medobčinsko društvo slušno prizadetih 
Krško je bilo po nekaj letih zopet organizator 
republiškega prvenstva slušno prizadetih v 
malem nogometu. 

Tekmovanje je bilo 22. aprila 1989 in je 
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Vplačila za proračunsko porabo so v prvih 
štirih mesecih letos znašala 6 milijard 300 
milijonov din. To je 278 odst. več kot v ena
kem obdobju lani, mesečno povprečje pa je 
višje za 152 odst. Od skupnih sredstev pro
računa je bilo republiki razporejeno okoli 2 
milijardi 400 milijonov din, tako da je za upo
rabnike občinskega proračuna ostalo okoli 3 
milijarde 800 milijonov din. 

Za osebne dohodke zaposlenih v družbe
nem sektorju je bilo v prvih štirih mesecih 
izplačano 84 milijard din - rast znaša 278 
odst. v primerjavi z enakim obdobjem lani in 
152 odst. v primerjavi z mesečnim povpreč
jem. Najvišjo rast izkazujejo delovne skupno
sti SIS (578 odst.). Deloma je k temu prispe
vala Posavska stanovanjska zadruga, ki iz
plačuje OD od 1.9.1988 dalje, a tudi brez nje 
bi bila rast izplačil OD v DS SIS še vedno 
visoka (464 odst.) 

Aprila so zaposleni v občini Krško prejeli 

ok. 28 milijard din čistih osebnih dohodkov. 
V primerjavi z marcem je to 24 odst. več. 
Približno enako (za 25 odst.) je bilo poveča
nje OD v organizacijah in delovnih skupno
stih s področja gospodarstva. Višjo rast (111 
odst.) so izkazale le DS SIS. Najnižja je bila 

rast aprilskih OD v OZD družbenih dejavnosti 
(19 odst.) ter DS bank in zavarovalnic (0 
odst.), ki pa so imele visoke rasti v predhod
nem mesecu. Podrobneje prikazuje gibanje 
rasti tabela indeksov rasti za posamezna pri
merjana obdobja: 

Organizacija oz. skupnost 

OZD gospodarstva 
OZD druž. dejavnosti 
DS bank in zavarov. 
DS organov in organizacij DPS 
DSSIS 

Indeksi rasti 
I.-IV.89 
I.-IV.88 

372 
409 
442 
403 
678 

01 
01. 

-IV.89 
-Xll.89 

251 
249 
280 
233 
333 

IV.89 
III.89 

125 
119 
100 
125 
211 

Cene življenjskih potrebščin so se aprila glede na marec povečale za 30,6 odst., čisti 
osebni dohodki v občini pa za 24,3 odst. To seveda pomeni, da se je kupna moč zaposlenih 
znova zmanjšala. 

Iz poročila SDK 
- podružnice Krško 

Krški rokometni 
podmladek 
uspešen na tujem 

Povečan obseg dela z mlajšimi starostnimi 
kategorijami in prijazno vabilo sta bila razlog, 
da se je RK Krško odločil za dvakratno gosto
vanje na tujem, na velikem mednarodnem 
turnirju v Ravensburgu (ZRN), ki ima že 23-
letno tradicijo. Najprej je odšla na "pot v ne
znano" ekipa starejših pionirjev, (letniki 
1974-75), okrepljena s tremi igralci drugih po
savskih klubov. Med 28. marcem in 1. apri
lom letos se je v Ravensburgu merila s še 19 
ekipami. Predtekmovanja je prebrodila sora
zmerno lahko, saj je nemške ekipe premago
vala z lahkoto, najmanj z 11 goli razlike. V 
polfinalnem srečanju je "trčila" na starega 
znanca, ljubljanski Slovan, s katerim je nedol-
go tega izdatno izgubila. Tokrat so jih krčani 
premagali, čeprav "samo" z enim golom raz
like, a več kot zasluženo. Finalno srečanje z 
reprezentanco Luxemburga ni bilo lahko, a 
so ga krčani odigrali sebi v prid (po podalj
šku) s tremi goli razlike. V ekipi krških starej
ših pionirjev so nastopili: Kovač. Urbančič. 
Macur. Jug, Urbanč, Vertovšek, Žagar, Bra-
čun, Horvatiček, Ambrožič. Papež, Martin-
čič in Marcola, vodil pa jih je njihov trener. 
Oskar Kovač. 

Na istem turnirju so 22. in 23. aprila nasto
pili še krški mlajši pionirji (letniki 1976-77). 
znova pod vodstvom O. Kovača. Organiza
torji so jih po uspešnem nastopu starejših 
vrstnikov uvrščali v širši krog favoritov, ven
dar so prednost vseeno dajali nekaterim nem
škim ekipam, med katerimi sta bila tudi leto
šnja prvaka pokrajin Bavarske in Baden-
\Vurtenberg. Krčani so svoj nastop pričeli z 
veliko treme, ki pa so se je kaj kmalu znebili 
in zmagali v vseh petih igrah predtekmovanja 
(rezultati:8:4, 8:5, 11:6, 12:3, 5:0). 

V polfinalni skupini so premagali HC Gra-
benstaten z 10:5 ter z enakim rezultatom še 
HC Stuttgart, finalno srečanje pa je bilo zgolj 
formalnost. Nasprotnika, HCTettnangsona-
digrali že v prvem polčasu, ki so ga dobili z 
12:0, nato pa v drugem zamenjali vso sedmer-
ko z rezervnimi igralci, a vseeno prepričljivo 
zmagali s 13:4. Za zmagovalca med mlajšimi 
pionirji so nastopili: Kukavica (najboljši stre
lec in igralec turnirja), Imperl (najboljši vra
tar turnirja). Levičar, Novak M., bratranca 
Bojan in Simon Andrejaš, Stanič. Avsenak, 
Zupane, Dobrovnik, Omerzu, Urbanč, No
vak in Požun. 

Dvojno gostovanje v ZRN so ekipama RK 
Krško s svojimi denarnimi prispevki omogo
čili: firmi Duren in Hitschler iz ZRN, pred
stavništvo firme lMEXCO iz Zagreba ter 
TCP Djuro Salaj. Ob tem dvojnem uspehu 
gre posebna zahvala nekaterim Slovenskim 

zdomcem v Ravensburgu, ki so nas na obeh 
turnirjih zvesto spremljali in nas bodrili na 
vsaki tekmi. Hranili smo se v gostoljubni mali 
gostilni, ki jo vodi Martin Judež, sicer doma 
iz Leskovca. Mlajše pionirje sta prenočevala 
in jih gostila Jože Gorenjec in Janez Notra-
njec, pri vsakem koraku na tujem pa nas je 
spremljala dokaj številna slovenska kolonija. 
Z nami je iz vsega srca delila veselje ob obeh 
in sami smo se prepričali, da sta jim uspešna 
nastopa krških rokometašev pomenila more
biti celo več, kot nam samim. Dobra igra in 
športno vedenje našega podmladka ni ostalo 
neopaženo med našimi konkurenti. Ob zad
njem gostovanju smo prejeli že uradna vabila, 
da še pred koncem šolskega pouka nastopimo 
na treh pionirskih mednarodnih turnirjih. Ce 
bomo uspeli ta gostovanja "finančno pokriti", 
se bomo vabilom prav radi odzvali. 

Živko Sebek 

Spomin na turnejo po ZR Nemčiji. 

file:///Vurtenberg
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Razpis za podelitev priznanj 
krajevne skuposti Krško v letu 1989 
Skupščina krajevne skupnosti Krško podeljuje 

na podlagi 9. člena Statuta KS Krško in v skladu 
Z ustreznim pravilnikom 

priznanja z zlato, srebrno 
in bronasto plaketo. 

Priznanja so namenjena posameznikom in organizacijam za 
njihovo delo in prispevek k dosežkom, ki so trajnega pomena 
za krajevno skupnost Krško na področjih: 
• razvoja naše samoupravne socialistične družbe; 
- uresničevanja ustavno opredeljenih družbenoekonomskih in 

političnih odnosov na posameznih področjih družbenega živ
ljenja in dela, Še posebej na področju razvijanja delegatskega 
sistema in uveljavljanja krajevne samouprave; 

- krepitve vloge in uresničevanja nalog družbenopolitičnih in 
družbenih organizacij ter združenj občanov v krajevni skup
nosti; 

- intelektualnega, raziskovalnega in inovatorskega delovanja, 
ki tvorno prispeva k napredku naše družbenopolitične skup
nosti. 

Pobude za podelitev priznanj lahko dajo organi krajevne 
samouprave, družbenopolitične in družbene organizacije, dru
ge delovne in samoupravne skupnosti, vaški in mestnorajonski 
odbori ter občani. Komisija za priznanja in odlikovanja KS 
Krško bo upoštevala le pisne predloge z utemeljitvami, ki bodo 
prispe/i na naslov Krajevna skupnost Krško do 5.6.1989. 

Komisija za priznanja 
in odlikovanja KS Krško 

DOM UPOKOJENCEV IN OSKRBOVANCEV 
IMPOUCA, ENOTA KRŠKO 
CENTER ZA SOCIALNO DELO 
KRŠKO 

ORGANIZACIJA 
SOCIALNO-ZDRA VSTVENE 

POMOČI 
STAREJŠIM OBČANOM 

V OBČINI KRŠKO 
Želimo slediti spoznanju, da je tudi starost lahko lepa, ven

dar je treba najti najprimernejši način za preživetje. Starejši 
človek naj čimdlje ostane v okolju, ki ga je navajen, ob svojih 
najbliijih. 

To spoznanje nas je vodilo k organizaciji raznih oblik pomo
či na domovih ter obogatitvi življenja v Domu upokojencev. 

DOM UPOKOJENCEV IN OSKRBOVANCEV 1M 
POLICA, ENOTA V KRŠKEM organizira zunanje dejavno
sti: 
- dnevno bivanje, vsak delavnik od 7. do 16. ure; 
- hrano, vključno z dietami, z možnostjo odnašanja ali dostave 

na dom; 
- kontrolo krvnega pritiska in posvet vsako prvo sredo v mese

cu; 
- ročna dela - organiziramo družabna srečanja v okviru skupin 

za ročna dela; 
- kopanje - sam ali z negovalko - po dogovoru; 
- pranje osebnega in posteljnega perila; 
- posredovanje pomoči v gospodinjstvu - vaši predlogi in želje. 

Pričakujemo vas na razgovor vsak četrtek v čaiu od H. do 
12. ure, v prostorih Doma upokojencev v Krškem. Pogovorili 
se bomo o vaših željah in potrebah ter predlogih za organizacijo 
te dejavnosti. 

Vse informacije, ki bi jih radi dobili, smo vam pripravljeni 
dati tudi po telefonu številka 31-311 (Dom upokojencev 
Krško), in 32-543 (Center za socialno delo Krško). 

DELAVSKA UNIVERZA KRŠKO 

odpira oddelek 

VIŠJE UPRAVNE ŠOLE 

V septembru 1989 se bodo lahko občani Bre
žic , Sevnice in Krškega vpisali v 1. letnik 
VIŠJE UPRAVNE ŠOLE U U B U A N A , ki 
bo odprla svoj center pri Delavski univerzi v 
Krškem. Vsa predavanja bodo slušatelji po
slušali v Krškem, kjer bodo lahko opravljali 
tudi izpite. 

Študij na VI. stopnji zahtevnosti (višji upravni 
delavec) traja štiri leta (dve leti za en letnik). 
Zelo prizadevni slušatelji imajo možnost štu
dij zaključiti tudi prej. 
V študijskem letu 1989/90 bo pet predavanj -
polovica prvega letnika, kar pomeni, da naj 
bi si slušatelji za predavanja rezervirali 15 
koncev tedna, saj bodo predavanja potekla 
ob petkih od 16. do 20. ure in ob sobotah od 
8. do 13. ure. 

Ker bi želeli vsem kandidatom omogočiti do

končanje VUŠ v Krškem, moramo zagotoviti 
vsa štiri leta dovolj veliko število slušateljev, 
da bi center v Krškem lahko tako dolgo obd
ržali. 

Zato vabimo vse. ki bi jih ta študij zanimal, 
da se še najkasneje do 15. JUNIJA 1989 pri 
javijo na DELAVSKI UNIVERZI v 
Krškem. 

Vse INFORMACIJE lahko dobite v prosto
rih Delavske univerze Krško, Cesta krških žr
tev 15 (nad staro pošto), vsak dan od 7. do 
14. ure osebno ali po telefonu štev. 31-152. 

DELAVSKA UNIVERZA 

VPISUJE 

ZA NASLEDNJO ŠOLSKO LETO 

PEDAGOŠKA FAKULTETA - oddelek v 
Krškem 
- vpis v 3. letnik (prijave do 15. 6. !) 

VIŠJA UPRAVNA ŠOLA - oddelek v 
Krškem 
- vpis v 1. letnik (prijave do 15. 6. !) 

Srednje usmerjeno izobraževanje: 
- smer: EKONOMSKI TEHNIK - 1. letnik 
- smer: UPRAVNI TEHNIK - 3. letnik 

OSNOVNA ŠOLA ZA ODRASLE 
- vpis v 5., 6., 7. in 8. razred 

TEČAJI 
- u splošno izpopolnjevanje: 

SLOVENSKI JEZIK 
začetni in nadaljevalni) 
ANGLEŠKI JEZIK 
(začetni m nadaljevalni za odrasle in otroke) 
NEMŠKI JEZIK 
(začetni in nadaljevalni za odrasle m otroke) 
NEMŠKI JEZIK 
za turistične in gostinske delavce 
FRANCOSKI JEZIK 
(začetni) 
RUSKI JEZIK 
(začetni) 
OSNOVE RAČUNALNIŠTVA 
STROJEPISJE 
(začetni in nadaljevalni) 
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• za usposabljanje z delom: 
VARSTVA PRI DELU 
ZA UPRAVUALCE CENTRALNEGA OGREVANJA 
ZA VRATARJE IN ČUVAJE 
ZA VOZNIKE VILIČARJA 
ZA ODGOVORNE ZA POŽARNO VARNOST 
ZA VODENJE PROIZVODNIH PROCESOV 

svobodnih dejavnostih 
KLETARJENJE IN STEKLENICAMA VIN 
KROJENJE IN ŠIVANJE 
(začetni in nadaljevalni) 
ZA VOZNIKE MOTORNIH ČOLNOV 
ZA FOTOGRAFE AMATERJE 
MINI AVTOMEHAN1KE 
PLESNI TEČAJ 
(za mladino in odrasle) 

Organiz i ramo raznovrstne oblike izobraževa
nja ob delu in izpopolnjevanja glede na pot re
be in želje delovnih organizacij v občini. 

INFORMACIJE lahko dobite v prostorih 
Delavske univerze in knjižnice Krško, CKŽ 
15, VSAK DAN OD 7. DO 14. URE (OB 
SREDAH DO 16. URE) IN PO TELEFO
NU 31-152. 

»24MROKOMETA«-»24mROKOMETA* 

V okviru prireditev za lelošnji pra
znik krške občine lahko tisto, ki bo 
potekalo pod naslovom »24 UR RO
KOMETA« štejemo med večje in po
membnejše. V organizaciji krškega 
rokometnega kluba bo posvečena tudi 
40 letnici te športne panoge v SR Slo
veniji ter 35-letnici domačega roko
metnega kluba. 

Prizorišče prireditve bo športni 
park pri osnovni šoli v Leskovcu. Če 
bo lepo vreme jo bodo izvedli na zu
nanjem igrišču, v nasprotnem prime
ru pa v dvorani. Njen začetek bo v 
PETEK, 9. 6. OB 17. URI, zaključek 
pa v SOBOTO, 10. 6. prav tako ob 
17. URI. Med neprekinjenim 24 ur
nim igranjem bodo na eni strani ekipe 
mlajših in starejših pionirjev, kade
tov, mladincev, članov ter veteranov 
domačega kluba, na drugi pa ustrezna 
moštva iz občine Litija, s katero ima 
krška podpisano Listino o prijatelj
stvu in sodelovnaju. Podobno priredi
tev je RK Krško izvedel ie pred enaj
stimi leti, zato bo njena »ponovitev« 
vsekakor vredna splošne pozornosti. 
Organizatorji bodo poskrbeli tudi za 
gledalce; jim je srečolov z bogatimi 
dobitki, na voljo pa bo tudi hrana in 
pijača... 

»24 UR ROKOMETA* • »24 W ROKOMETA* 

a 
Turistično društvo Litija: 

Rally "Veteran '89 
od Ljubljane 
do Bogenšperka 

Turistično društvo Litija, Tehniški muzej 
Slovenije in skupščina občine Litija - z njo je 
naša občina leta 1980 podpisala listino o pri
jateljstvu in sodelovanju - prirejajo letos že 
šesti rally vozil veteranov. 

Start rallvja bo v Ljubljani pri Gospodar
skem razstavišču, proga pa bo udeležence vo
dila po Titovi cesti na severno ljubljansko ob
voznico in Zasavsko cesto do litijske železni
ške postaje ter preko Valvasorjevega trga na 
Bogenšperk. Udeleženci - vozniki bodo pred 
startom prejeli tekmovalne tablice, na pot pa 
bodo krenili med 9.30 in 10.10, saj bodo od
hajali v enominutnih razmakih. Z vmesnimi 
postanki bodo vozila veterani pripeljala na 
cilj na gradu Bogenšperk do približno 13. ure. 

Prireditev je očitno zamišljena kot turistič
na atrakcija, organizatorji pa so z njo želeli 
prispevati k zaznamovanju 300-letnice izida 
Slave Vojvodine Kranjske, ki jo je Janez Vaj-
kard Valvasor pisal na gradu Bogenšperk. V 
programu, kije priložen vabilu, piše, da bodo 
sodelovala vozila prometnega oddelka Tehni
škega muzeja Slovenije v Bistri, kjer je tudi 
nekaj vozil, ki jih je uporabljal predsednik 
Tito, ter vozila v lasti zasebnikov. Zato vsem, 
ki so si sposobni zamisliti, kako so nekoč de
lali avtomobile, da so ti zdržali do današnjih 
dni (olajševalna okoliščina je, da se jim ni 
bilo treba voziti po današnjih slovenskih ce
stah, ker so jim jih gradili in vzdrževali po 
načelih McAdama!), svetujemo, naj si prire
ditev ogledajo. 
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Prošnja ob Dnevu mladosti! 
Ne potrebujemo slovesnosti in velikih besed! Dajte nam 
drobnarije, kot so: mir, ljubezen, varnost, toplino, kruh, 
mleko, zdravo hrano... Nehajte nam zastrupljati zemljo, 
vodo in zrak, da ne bomo svojih src in misli morali ma
zali s kletvijo, da bomo lahko z vami na vaša stara leta 
ravnali lepo! 


